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§ 221 justeras omedelbart



 

2023-11-27 09:00 Kommunfullmäktige  

 

Ärendenumrering: 

 

Nr Ärende 

1 Val av justerare och fastställande av dagordning 

2 
Interpellation: Kan Umeå kommun arbeta mer aktivt för att öka ungas delaktighet? Hanna 

Lundin Jernberg (L) 

3 Interpellation: Säkra transporter i lokaltrafiken? Maria Lindvall (L) 

4 
Interpellation: Hög tid att påbörja byggandet av parkeringshuset i kvarteret Ymer; Stefan 

Nordström (M) 

5 Interpellation: Barn ska inte ta del av propaganda i sin undervisning; Madelene Nord (M) 

6 
Interpellation: Hur möter kommunen tillsynen av explosivämnen vid ökat säkerhetshot; 

Anders Norqvist (L) 

7 
Interpellation: Är du beredd att utlysa en lokal folkomröstning om NATO-center i Umeå? 

Davis Kaza (AP) och Patrik Brännberg (AP) 

8 Interpellation: Flickors behörighet till gymnasiet; Maja Westling Palmberg (C) 

9 
Interpellation: Vad innebär det nya försörjningskravet för Umeå kommun? Davis Kaza 

(AP) och Patrik Brännberg (AP) 

10 Interpellation: Kvarstanning av studenter – vad gör vi? Hanna Lundin Jernberg (L) 

11 Interpellation: Vill Umeå kommun ha lönedumpning? Lars Forsgren (SD) 

12 
Interpellation: Hur går det med framtagandet av en träbyggnadsstrategi? Maja Westling 

Palmberg (C) 

13 
Interpellation: Kan vi spara på gymnasiet om Umeå ska växa tryggt och säkert? Linda 

Lotare (V) 

14 Fråga: Skötseln av krigsmonumentet i Sävar; Anders Ågren (M) 

15 
Fråga: Vilka åtgärder vidtar kommunen för att möta den ökade hotbilden mot religiösa 

samfund och dess medlemmar? Ellen Ström (V) 

16 Fråga: Kommer Umeå kommunkoncern vara klimatneutralt 2025? Åsa Bäckström (V) 

17 Fråga: Sommarbonus i hemtjänsten; Veronica Kerr (KD) 

18 
Motion 4/2021: Valfrihet för äldreomsorgens personal - frivilliga delade turer! Åsa 

Bäckström och Rebecca Sellstedt (V) 

19 
Motion 11/2022: Avskaffa delade turer nu! Bore Sköld (V), Åsa Bäckström (V) och 

Rebecca Sellstedt (V) 

20 

Motion 15/2022: Socialtjänstlagen ska användas för att bevilja bidrag till fristående 

elrullstolsgarage efter liknande kriterier som tidigare; Jan Hägglund, Agneta Björk, Davis 

Kaza och Patrik Brännberg (AP) 

21 
Motion 14/2023: Ta fram åtgärder mot välfärdsbrott och otillbörlig påverkan; Hanna 

Lundin Jernberg (L) 



Nr Ärende 

22 Nämndinitiativ om extra medelstilldelning Umeå växer tryggt och säkert 2.0 

23 
Individ- och familjenämndens budget, verksamhetsplan, internkontrollplan 2024 - Beslut 

om tilläggsäskande till kommunstyrelsen 

24 Strömbäck - Konts naturreservat - revidering av syfte, föreskrifter och skötselplan 

25 Antagande: Fördjupad översiktsplan för Täfteå 

26 Utvidgning av verksamhetsområde för vatten och spillvatten – uppsamlingsärende 2023 

27 Avfallstaxa 

28 VA-taxa 

29 Allmänna lokala ordningsföreskrifter Umeå kommun 

30 Valärenden 

31 Kommunrevisionen informerar 

32 Anmälningsärenden  

 

Närvarodata: 

Ändra Närvarodata 

Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

Närvarande ledamöter 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) 2023-11-27 08:04:16 18:00:11   

2 Alireza Mosahafi (M) 2023-11-27 08:31:51 18:00:11   

3 Jan-Olov Carlsson (V) 2023-11-27 08:28:27 17:59:49   

4 Hans Lindberg (S) 2023-11-27 08:28:04 18:00:11   

5 Anders Ågren (M) 2023-11-27 08:21:47 18:00:11   

6 Janet Ågren (S) 2023-11-27 08:46:12 18:00:11   

7 Ulrik Berg (M) 2023-11-27 08:57:31 18:00:11   

9 Lars Forsgren (SD) 2023-11-27 08:55:14 18:00:11   

11 Bore Sköld (V) 2023-11-27 09:01:50 17:58:16   

12 Mikael Berglund (S) 2023-11-27 09:01:00 18:00:11   

13 Kjerstin Widman (M) 2023-11-27 08:32:47 18:00:11   

14 Christina Bernhardsson (S) 2023-11-27 08:26:17 18:00:11   

15 Maria Lindvall (L) 2023-11-27 08:52:15 18:00:11   

16 Patrik Brännberg (AP) 2023-11-27 08:38:19 18:00:11   

17 Veronica Kerr (KD) 2023-11-27 08:42:24 16:28:13   

20 Maja Westling Palmberg (C) 2023-11-27 08:53:03 18:00:11   

21 Igor Hell (M) 2023-11-27 08:19:08 18:00:11   

22 Moa Brydsten (S) 2023-11-27 08:35:09 18:00:11   

23 Mikael Jonsson (SD) 2023-11-27 08:47:54 18:00:11   

24 Tomas Wennström (S) 2023-11-27 08:33:16 18:00:11   

25 Carin Nilsson (S) 2023-11-27 09:06:55 18:00:11   

26 Elmer Eriksson (M) 2023-11-27 08:20:17 17:58:10   



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

27 Nils Seye Larsen (MP) 2023-11-27 08:56:05 18:00:11   

28 Ellen Ström (V) 2023-11-27 08:34:06 18:00:11   

29 Andreas Lundgren (S) 2023-11-27 09:02:00 15:51:04   

30 Marianne Löfstedt (M) 2023-11-27 09:02:43 18:00:11   

31 Anna-Karin Sjölander (C) 2023-11-27 08:59:18 17:36:07   

32 Helena Smith (S) 2023-11-27 08:54:26 18:00:11   

33 Daniell Andersson (V) 2023-11-27 09:00:18 18:00:11   

34 Håkan Johansson (S) 2023-11-27 08:32:56 18:00:11   

35 Madelene Nord (M) 2023-11-27 08:32:39 18:00:11   

36 Anneli Andersson (S) 2023-11-27 08:23:32 18:00:11   

37 Maria Nilsson (SD) 2023-11-27 08:51:46 18:00:11   

38 Mariam Salem (MP) 2023-11-27 09:04:30 18:00:11   

39 Per-Erik Johansson (S) 2023-11-27 09:02:44 18:00:11   

40 Anders Norqvist (L) 2023-11-27 08:25:42 18:00:11   

41 Åsa Bäckström (V) 2023-11-27 08:58:33 18:00:11   

42 Rebecka Jakobsson (S) 2023-11-27 08:25:01 18:00:11   

43 Joline Göttfert (M) 2023-11-27 08:29:22 18:00:11   

44 Davis Kaza (AP) 2023-11-27 08:34:54 18:00:11   

45 Anders Sellström (KD) 2023-11-27 08:41:06 18:00:11   

46 Fredrik Rönn (C) 2023-11-27 09:01:46 18:00:11   

47 Lena Karlsson Engman (S) 2023-11-27 08:26:29 18:00:11   

48 Jan Lundberg (S) 2023-11-27 08:31:32 17:59:37   

49 Lena Andersson (M) 2023-11-27 08:20:17 18:00:11   

50 Liv Olsson Zetterberg (V) 2023-11-27 08:58:35 18:00:11   

51 Ali Yasin Dahir (S) 2023-11-27 08:31:13 14:06:23   

52 Anders Hägglund (S) 2023-11-27 08:23:51 18:00:11   

53 Stefan Nordström (M) 2023-11-27 08:58:26 18:00:11   

54 Wilhelm Wikberg (SD) 2023-11-27 08:55:22 18:00:11   

55 Lars Brännström (MP) 2023-11-27 08:25:29 18:00:11   

56 Elin Nejne (S) 2023-11-27 08:25:38 18:00:11   

57 Lennart Arvidsson (V) 2023-11-27 08:36:42 18:00:11   

58 Robert Axebro (C) 2023-11-27 08:17:00 18:00:11   

59 Gunnar Dahlberg (S) 2023-11-27 08:31:52 17:59:25   

60 Greger Knutsson (M) 2023-11-27 08:16:25 18:00:11   

61 Beatrice Årebrand (S) 2023-11-27 08:35:38 17:59:35   

62 Linda Lotare (V) 2023-11-27 08:57:51 13:15:08   

63 Mehrana Bassami (S) 2023-11-27 09:01:47 17:16:30   

64 Emma Vigren (S) 2023-11-27 08:34:27 15:44:53   

65 Hanna Lundin Jernberg (L) 2023-11-27 09:03:35 18:00:11   

 



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

Tjänstgörande ersättare 

203 Pär Berglund (S) 2023-11-27 08:36:32 18:00:11   

207 Ari Leinonen (S) 2023-11-27 09:05:02 18:00:11   

208 Charlotta Vesterlund (S) 2023-11-27 08:29:41 17:59:21   

211 Ronny Kassman (S) 2023-11-27 08:27:45 17:59:35   

219 Johan Stål (V) 2023-11-27 09:01:03 18:00:11   

221 Tobias Holmbom (V) 2023-11-27 08:33:39 18:00:11   

225 Julia Algotsson (C) 2023-11-27 09:07:24 18:00:11   

226 Solveig Granberg (C) 2023-11-27 08:40:48 18:00:11   

230 Johan Asplund (MP) 2023-11-27 08:38:32 18:00:11   

235 Jan Kollberg (KD) 2023-11-27 08:29:13 18:00:11   

Närvarande ej tjänstgörande ersättare 

206 Jannice Persson (S)                     2023-11-27 08:20:23  15:00                                                     

213 Lotta Holmberg (M) 2023-11-27 09:07:40 18:00:11   

214 Mikael Thyni (M) 2023-11-27 08:20:16 18:00:11   

216 Leif Lundgren (M) 2023-11-27 08:14:59 17:53:18   

217 Josefin Gustafsson (M) 2023-11-27 08:39:46 18:00:11   

218 Christer Lindvall (M) 2023-11-27 08:25:22 17:53:21   

222 Rebecca Lagerstedt (V) 2023-11-27 09:09:20 18:00:11   

227 Lars Nilsson (SD) 2023-11-27 08:42:29 17:05:04   

233 Marika Atlegrim (AP) 2023-11-27 08:34:26 12:02:03   

234 Frank Pettersson (AP) 2023-11-27 08:50:20 18:00:11   

236 Lucas Nilsson (KD) 2023-11-27 08:46:58 18:00:11   

Frånvarande ledamöter 

8 Mattias Larsson (C)     

10 Arvid Lundberg (MP)     

18 Peter Vigren (S)     

19 Rebecca Sellstedt (V)     

Frånvarande ersättare 

201 Jens Backman (S)     

202 Karin Mariann Lind (S)     

204 Birgitta Jonsson (S)     

205 Patrik Esperi (S)     

209 Karl Larsson (S)     

210 Novalie Lilja (S)     

212 Titti Ådén (S)     

215 Åsa Ågren Wikström (M)     

220 Gudrun Nordborg (V)     

223 Hanad Mohamed Abdi     

224 Sven-Olov Allan Edvinsson (C)     



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

228 Tobias Lindgren (SD)     

229 Sofie Dahlqvist (MP)     

231 Alf Molin (L)     

232 Wilma Hvirfvel (L)     
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Övriga deltagare 

 
Tjänstemän 
Anna Holmstedt, nämndsekreterare 
Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 
Fredrik Lundberg, vd Umeå Kommunföretag AB, § 200-202, 2017-219 
Lennart Nilsson, kommunjurist, § 200-202, 217-219 
Eric Lindström, kommunjurist, § 203-216, 220-233 
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§ 200 

 
Diarienr: KS-2023/00008 

Val av justerare och fastställande av dagordning 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att till justerare av dagens protokoll utse Helena Smith (S) och Robert 
Axebro (C) 
 
att digital justering äger rum måndag 4 december kl. 15.00 
 
att godkänna dagordning för mötet. 
 
Beredningsansvarig 
Anna Holmstedt, nämndsekreterare   
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§ 201 

 
Diarienr: KS-2023/00705 

Interpellation: Kan Umeå kommun arbeta mer 
aktivt för att öka ungas delaktighet? Hanna Lundin 
Jernberg (L) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Hanna Lundin Jernberg, Hans Lindberg, Anders 
Ågren, Maria Nilsson, Joline Göttfert, Julia Algotsson, Rebecka Jakobsson, 
Elin Nejne, Anders Sellström, Patrik Brännberg, Ellen Ström, Daniell 
Andersson, Helena Smith och Maja Westling Palmberg beslutar 
kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Hanna Lundin Jernberg (L) 
följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 
 
Kan Umeå kommun arbeta mer aktivt för att öka ungas delaktighet? 
Enligt en rapport från MUCF och SKR är det bara hälften av landets 
kommuner som för dialog med unga om beslut som särskilt rör unga. Var 
tredje kommun för ingen dialog alls med unga om beslut, oavsett om det 
direkt berör unga eller inte.  
 
Initiativet Youth Up North är ett projekt som vill stärka ungas inflytande 
och delaktighet för en levande landsbygd, där unga vill bo kvar och ha en 
aktiv roll för att utveckla kommunen och bidra i samhällsutvecklingen. De 
senaste åren har Arjeplog, Boden och Doroteas kommuner fungerat som 
testkommuner för deras projekt där de har utforskat olika sätt för hur 
ungas delaktighet kan bidra till att skapa en levande landsbygd. De 
erfarenheter som Youth Up North har samlat på sig är användbara för flera 
kommuner oavsett var de ligger och hur stora eller små där.  
Den externa utvärderingen visar att det får stor effekt i kommuner som 
jobbar aktivt med att öka ungas delaktighet.  Dialog med unga har gett 
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bättre beslutsunderlag och skapat en känsla av engagemang och 
tillhörighet till platsen där man bor. Under åren har kommunerna som 
ingått i satsningen heltidsanställt unga personer som ungdomskonsulenter 
med ansvar för att driva ungdomsfrågor, och de har fungerat som en 
brygga mellan unga och vuxna i kommunen. De har även skapat 
mötesplatser och genomfört forum där unga och beslutsfattare har mötts. 
Inte minst kanske dessa forum kan få unga att engagera sig politiskt. Som vi 
alla vet är det allt färre personer som engagerar sig politiskt. Att låta unga 
vara delaktiga och utveckla vår kommun är en garant för att vi bygger det 
Umeå kommun som våra invånare vill ha både nu och i framtiden.  
 
Med anledning av detta vill jag ställa följande frågor till 
kommunstyrelsens ordförande Hans Lindberg (S):  
 
1. Hur är dialogen med unga om beslut som rör dem organiserat i 

Umeå kommun? 
 
2. Finns det planer på att ytterligare jobba mer aktivt med att öka 

ungas delaktighet i kommunen? 
 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 
skriftliga svar: 
 
Svar på fråga 1 
Barn och ungas delaktighet och inflytande organiseras och aktualiseras på 
flera olika sätt, olika nivåer och i olika verksamheter i kommunen. I enlighet 
med barnkonventionens artikel 12 ska barn och unga ha rätt att uttrycka 
sina åsikter och vara delaktiga i alla beslut som berör dem. Detta är en 
ständigt pågående process där metoder och former måste anpassas efter 
sammanhang och vilka unga som berörs. Ibland handlar det om att det 
enskilda barnet/den unga görs delaktig på sina villkor i enskilda ärenden, 
exempelvis i skolan eller i socialtjänsten. I andra fall handlar det om att 
skapa förutsättningar för delaktighet och inflytande på generell nivå eller 
för t.ex. unga i ett visst bostadsområde eller kommundel, unga som är 
engagerade i kultur och föreningsliv, eller unga som tillhör en nationell 
minoritetsgrupp. Arbetet med att främja barn och ungas delaktighet och 
inflytande följs också upp genom Umeå kommuns programstyrning, 
eftersom programmet för social hållbarhet slår fast att barn och 
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ungdomars rätt till delaktighet och inflytande i kommunens utveckling ska 
säkerställas.   
 
I den kommande återrapporteringen till KS angående programmet för 
social hållbarhet kommer det bland annat att lyftas att Umeå kommun har 
medfinansierat projektet Dans för Hälsa som syftar till att komplettera 
elevhälsan och riktar sig till målgruppen ungdomar 13–19 år med 
stressrelaterad problematik. Parken Kvarnlunden, som färdigställs under 
2023, beskrivs också som ett exempel på arbetet med barn och ungas 
delaktighet. Parken har en stor aktivitetsyta och en rörelsestig som ska 
inspirera till lek och rörelse och som utformats i dialog med konstnärer och 
elever från Böleängsskolan. Ytterligare ett exempel är att Fritid Unga har 
satsat extra på fortbildning i delaktighetsmetoder under 2022- 23 och inlett 
en kampanj för att stärka bilden av verksamheten som en arena där 
målgruppen styr och medskapar vad som ska hända utifrån egenupplevda 
behov. Bland annat handlar det om att göra ungdomar delaktiga och 
medskapande i verksamheten på fritidsgårdarna, Ungdomens hus och i 
Fritid för alla. Resultaten från UNGA-enkäten används i samverkan mellan 
skola, fritid och socialtjänst som underlag för gemensam analys och 
planering av insatser på lokal nivå. Barn och ungdomars upplevda möjlighet 
att påverka skolans verksamhet används som en indikator i 
återrapporteringen för programmet för social hållbarhet.  
 
I Umeå kommuns skolor skapas plattformar för inflytande och dialog 
genom klassråd/klassforum, programforum och elevråd/skolforum. 
Utbildningsförvaltningen har också anställt språkambassadörer i åldern 16-
22 år för att utveckla dialog och inflytande med fokus på unga nationella 
minoriteter. Man har även arbetat med det prisbelönta initiativet ”I 
mitten” som tillgängliggör elevernas skolarbete och fungerar som en 
plattform för ungas röster. Elevers upplevelser av delaktighet i skolan följs 
också upp i elevenkäterna (årligen) och i Unga-enkäten (vartannat år). 
Kulturskolan arbetar i tät dialog med sin elevförening i utformningen av 
målen för sin verksamhet. Under hösten inleder man också arbetet med 
projektmetoden KulturCrew där vuxna stöttar unga i att bli arrangörer. Ett 
annat exempel är UmeBrå:s arbete kring motorburen ungdom där 
motorintresserade unga engagerats i att få sina behov och perspektiv 
representerade i det trygghetsskapande arbetet som bedrivs i samverkan 
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med kommun, polis och andra aktörer. Inom frågor som rör 
samhällsplanering så finns det strukturerad samverkan mellan exempelvis 
Dragonskolan och Umeå kommun. I samhällsplaneringsprocessen används 
också olika typer av metoder och riktade aktiviteter för att nå unga och 
fånga synpunkter och ha dialog kring de områden där de bor.  
 
Detta är såklart inte en uttömmande beskrivning av de olika sätt på vilka 
Umeå kommun organiserar och förverkligar barn och ungas delaktighet och 
inflytande. Men det belyser att vi alltid behöver utveckla detta arbete och 
arbeta på ett sätt som svarar mot barn och ungas varierande behov, 
intressen och sammanhang.  
 
Svar på fråga 2 
Det pågår just nu ett arbete lett av Strategisk utveckling vid Umeå kommun 
för att ytterligare utveckla metoder för medborgardialog i 
samhällsplaneringsfrågor, med fokus på bland annat barn och unga. 
Initiativ som Youth up north är något tjänsteorganisationen följer och 
beaktar i detta arbete. Det är dock viktigt att inte glömma att unga, precis 
som vuxna, har olika behov, intressen och möjligheter till delaktighet. Det 
kommer därför att behövas en bred palett av olika metoder och former för 
dialog för att nå alla barn och unga och göra dem delaktiga på deras villkor. 
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§ 202 

 
Diarienr: KS-2023/00734 

Interpellation: Säkra transporter i lokaltrafiken? 
Maria Lindvall (L) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Maria Lindvall, Hans Lindberg, Anders Ågren, 
Anna-Karin Sjölander och Veronica Kerr beslutar kommunfullmäktige att 
avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Maria Lindvall (L) följande 
interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 
 
Säkra transporter i lokaltrafiken? 
Lokala busstransporter sker i Umeå med det bolag som upphandlats av de 
två samarbetsparterna Umeå kommun och Länstrafiken i Västerbotten. 
Bolaget Ultra ÄR själva lokaltrafiken både i Umeås tätort och i resten av 
Umeå kommun. Det är de som planerar, beställer och bekostar den. 
 
Vid resor med Ultras lokaltrafik har det framkommit att det kan kännas 
otryggt och att det har skett otrevliga incidenter de senaste åren. Det 
handlar om misshandel och hot mot busschaufförer, om slagsmål mellan 
passagerare och om kränkande kommentarer som slängts ut till 
medpassagerare. Det finns även uppgifter om att barn och ungdomar blivit 
mobbade på väg till och från skolan då de suttit i busskuren eller i bussen 
på väg hem. 
 
Idag har klimatet i samhället hårdnat. Det finns förare som inte längre kan 
jobba i sitt yrke och kollegor som vant sig vid det ovanliga, vant sig med 
örfilar, bespottning, stenkastning, luftpistoler, och i södra Sverige, till och 
med knivhot och skottlossningar. 
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Arbetsmiljöverket har under 2022 genomfört 240 inspektioner över hela 
landet, inspektioner i förhållande till just hot och våld i kollektivtrafiken. 
I Umeå upplever somliga som jag pratat med att det är oroligt på 
Ultrabussarna på kvällar och beskriver att de varit med om situationer som 
upplevts som otrevliga och känts hotfulla. 
 
Mina frågor till kommunalrådet Hans Lindberg är: 
1. Har Ultra gjort en risk- och konsekvensanalys över de hot och risker 

som både förare och passagerare kan utsättas för då de färdas med 
Ultras lokaltrafik? 

2. Vilka åtgärder har satts in för att höja säkerheten på de lokala 
bussarna? 

 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 
skriftliga svar: 
Svaret på Maria Lindvalls första fråga är: Ja, det har gjorts risk- och 
konsekvensanalyser gällande hot och trygghet för förare, vilket sedan 
kopplats till olika åtgärder och aktiviteter. Även tryggheten och säkerheten 
för resenärer analyseras fortlöpande och kopplas på samma sätt till 
åtgärder. Som svar på den andra frågan, och delvis som en utveckling av 
svaret på den första, vill jag gå igenom lite kring hur trygghetsarbetet i 
kollektivtrafiken ser ut, vilka aktörer som är involverade, vilka resultat man 
sett och ge några exempel på åtgärder.  
 
Arbetet med tryggheten i kollektivtrafiken involverar och engagerar ett 
flertal aktörer, eftersom Umeås lokaltrafik - Ultra - är ett samarbete mellan 
Länstrafiken i Västerbotten, Transdev och Umeå kommun. Umeå kommun 
– via Umeå Kommunföretag AB – planerar och finansierar trafiken, 
Länstrafiken upphandlar och Transdev utför trafiken, vilket bland annat 
innebär att förare är anställda där och att de flesta bussarna ägs av 
bolaget. Parterna bedriver en nära samverkan inom ett flertal områden 
varav trygghet är ett prioriterat och ett särskilt utpekat område. 
 
Denna samverkan har resulterat i landets högsta kundnöjdhet enligt den 
nationella kollektivtrafikbarometern. I den nationella 
kollektivtrafikbarometern kan vi också utläsa att Umeås 
kollektivtrafikresenärer för innevarande år gett det högsta 
trygghetsbetyget sedan 2016. Kollektivtrafikbarometern visar också att vi 
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inte har haft en så liten andel resenärer som känner sig otrygga sedan 
2016. Målet ska givetvis vara att ingen resenär ska behöva känna sig otrygg 
i kollektivtrafiken. Därför har kollektivtrafiken jobbat med ett batteri av 
åtgärder och insatser för att stärka tryggheten, vilket givetvis kommer att 
fortsätta för att hålla i den positiva utveckling vi ser i 
kollektivtrafikbarometern. Några exempel åtgärder och aktiviteter är: 
 

• En grupp med representanter träffas återkommande för att dialog 
om hur vi kan öka tryggheten i kollektivtrafiken. I gruppen ingår 
Transdev, Transdevs skyddsorganisation, Länstrafiken, Polisen, 
Fältgruppen och det bolag som utför kontroller i kollektivtrafiken. 

• Vi stöttar och samverkar med Polisens volontärer och Fältgruppen. 
• Vi har bussvärdar vid större event. 
• Det finns trygghetskameror i samtliga fordon. 
• En särskild förarcertifiering genomförs för chaufförerna. 
• En dedikerad arbetsgrupp med Länstrafiken, Transdev och Umeå 

Kommunföretag har till uppgift är att utveckla och öka tryggheten i 
kollektivtrafiken. 

• Ombord på bussen förekommer inte kontanter.  
• Det har anordnats en testdag för att säkerställa utropen i bussarna, 

stoppknapparna och inre skyltar tillsammans med representanter 
från funktionsrättsrörelsen.   

• Det har genomförts en ombordundersökning i bussarna där 
resenärer via QR-koder kunnat lämna synpunkter om tryggheten i 
kollektivtrafiken. 

• Via svar i kollektivtrafikbarometern inhämtas kunskap om vilka 
faktorer som skapar otrygghet. Utifrån dessa analyser har det 
genomförts ett antal aktiviteter/åtgärder. 

• Transdev som arbetsgivare har genomfört en risk- och 
konsekvensanalys avseende hot och våld vad gäller förare. Denna 
genererade ett antal handlingsplanspunkter.  

• Förarna har också genomgått trygghetsutbildning för att bättre 
kunna hantera trygghetshotande situationer som kan uppstå i 
trafiken. 

• Transdev följer också upp alla inrapporterade händelser som rör hot 
och våld gentemot personalen.  

Sammanfattningsvis kan vi konstatera att kollektivtrafiken i Umeå har ett 
högt betyg vad gäller trygghet samt att trygghetsarbetet har varit och 
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måste fortsatt vara högt prioriterat. Fokus på trygghet under ett flertal år 
är en viktig anledning till att resandet i Umeås kollektivtrafik aldrig varit 
högre än sommaren/hösten 2023. Men även om vi ser mycket positivt 
måste arbetet med trygghet alltid grunda sig i insikten att vi aldrig blir 
färdiga och att vi hela tiden måste arbeta för att utveckla och bibehålla 
tryggheten. Tryggheten i kollektivtrafiken är en av många viktiga 
komponenter i vårt arbete för ett tryggt och säkert Umeå, där alla 
medborgare kan känna frihet i det offentliga rummet.   
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§ 203 

 
Diarienr: KS-2023/00746 

Interpellation: Hög tid att påbörja byggandet av 
parkeringshuset i kvarteret Ymer; Stefan Nordström (M) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Stefan Nordström, Hans Lindberg, Ellen Ström, 
Fredrik Rönn, Joline Göttfert, Lars Brännström, Anders Ågren, Patrik 
Brännberg, Johan Asplund, Anders Sellström och Nils Seye Larsen beslutar 
kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Stefan Nordström (M) 
följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 
 
Hög tid att påbörja byggandet av parkeringshuset i kvarteret Ymer 
Centrala Umeå spelar en särskild roll för kommunens tillväxt och är en 
viktig mötesplats för hela regionen. Parkeringsplatser i kommunen ska vara 
lätta att finna så att söktrafiken minskar. Planerna för ett parkeringshus i 
kvarteret Ymer är avgörande för att kunna fortsätta utveckla centrum.  
 
Det är samtidigt en viktig trovärdighetsfråga. Parkeringsreservatet tillkom 
på 1970-talet för att säkra mark för framtida anläggningar som ska förse 
centrala Umeå med p-platser och möjlighet till parkeringsköp. Sedan dess 
har reservatet också bekräftats i översiktsplaner, utbyggnadsplaner för 
centrum, parkeringsstrategi och parkeringsprogram. 
 
Totalt skulle ett parkeringshus i kvarteret Ymer kunna medföra ca 300  
parkeringsplatser. Anläggningen är beroende av planerna för Västra 
Esplanaden och färdigställandet av ringleden. Exakt hur den ska utformas 
och hur stor volymen ska vara kommer givetvis prövas innan byggnationen 
genomförs. Det är viktigt att beakta bl.a. kollektivtrafikens behov och 
utrymmeskrav i detta. 
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P-reservatet är ett av de sista tillgängliga i centrum och är förmån för 
intecknande av parkeringsköp för hela centrums utveckling. Parkeringsköp 
finns redan hänvisade till anläggningen – den är redan delvis intecknad av 
Umeå kommun. Om vi inte kan teckna fler parkeringsköp blir det i 
praktiken ett investeringsstopp i centrum. Det finns idag inga alternativa, 
likvärdiga lägen för ett parkeringshus. Det är hög tid att konkretisera 
planera för P-huset och säkerställa att det byggs. 
 
Med anledning av ovanstående ställer jag följande frågor till 
kommunstyrelsens ordförande Hans Lindberg (S): 
1. Vad är orsaken till att parkeringshuset i kvarteret Ymer inte har börjat 

byggas ännu? 
2. När bedömer du att parkeringshuset i kvarteret Ymer kan börja byggas? 
 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 
skriftliga svar: 
 
Svar på fråga 1 
Översiktsplanen pekar ut parkeringsreservatet på kvarteret Ymer som ett 
reservat på längre sikt. Översiktsplanen tar även upp ett antal utmaningar 
med en anläggning där. Kommunen och UPAB har en kontinuerlig dialog 
om parkeringsfrågor i kommunen generellt och för kvarteret Ymer 
specifikt.  
 
Den viktigaste utbyggnadsfrågan för UPAB är av juridisk karaktär och att 
det finns mark reserverad för att tilldela, alltså bygga, intecknade 
parkeringsfriköp som ännu inte är tilldelade samt att det finns en god 
planberedskap för när parkeringsbehovet uppstår. För tillfället finns 395 
parkeringsfriköp som ännu inte är tilldelade och som det finns plan för att 
täcka på olika sätt, där Ymer är en möjlighet.  
Det är dock inte möjligt att i dagsläget bygga parkeringsanläggningen i 
kvarteret Ymer, då en in- och utfart behöver anläggas mot Västra 
Esplanaden som kommunen inte har rådighet över ännu. Angöring mot 
Skolgatan är inte heller möjlig pga. kollektivtrafikstråk och för att 
Kungsgatan är gågata. 
  
Svar på fråga 2 
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Utredningar har tagits fram för esplanadens sektion och förutsättningar för 
kvarteret Ymer. Utredningsarbete pågår också just nu för kvarteret Ymer, 
tillsammans med Västra Esplanadens gatusektion. Att anlägga 
parkeringshuset på kvarteret Ymer är beroende av ett antal faktorer som 
påverkar tidshorisonten och genomförbarheten. Bland annat: 
 
• Kommunens övertagande av det statliga vägnätet 
• Luftkvaliteten på Västra esplanaden behöver förbättras, eftersom den 
inte uppfyller miljökvalitetsnormer för luft. Förbättringen är en 
förutsättning för att kunna fortsätta utveckla centrum  
• Sektionen för väg 503 och Västra Esplanaden och korsningspunkter. 
• Hållbara färdmedel (gång, cykel och kollektivtrafik) ska prioriteras på 
sträckan för de nya esplanaderna inklusive Västra Esplanaden, i enlighet 
med tidigare beslutade planeringsunderlag, alltså översiktsplanen och 
stadsutvecklingsprogrammet för Innanför ringleden, vilket Stefan 
Nordströms parti stått bakom. 
• Möjliga in- och utfarter som fungerar för biltrafik och korsande 
färdmedel. 
• Antal parkeringsplatser ska kunna täcka kostnaderna för anläggningen  
• Kulturmiljö. Kvarteret är inom område för riksintresse för 
kulturmiljövården 
• Utöver dessa ska ett nytt parkeringsprogram och en ny mobilitetsnorm 
tas fram. Den nya mobilitetsnormen håller på att tas fram. 
 
Den viktigaste frågan är att skapa långsiktighet och god planberedskap för 
framtida parkeringsanläggningar och därigenom upprätthålla Umeås 
parkeringsfriköpssystem. Det innebär att fortsätta utreda kvarteret Ymer 
för parkeringsändamål, men även att arbeta vidare med fler 
utredningsområden och markreservat i centrala Umeå.  
 
Sammanfattningsvis vill jag alltså säga att Ymer kommer att aktualiseras 
på nytt när kommunen tagit över den statliga vägen.  
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§ 204 

 
Diarienr: KS-2023/00747 

Interpellation: Barn ska inte ta del av propaganda i 
sin undervisning; Madelene Nord (M) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Madelene Nord, Moa Brydsten, Daniell 
Andersson, Maria Nilsson och Anders Norqvist beslutar 
kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Madelene Nord (M) 
följande interpellation till för- och grundskolenämndens ordförande. 
 
Barn ska inte ta del av propaganda i sin undervisning 
Flera svenska kommuner använder böcker från det kinesiska 
kommunistpartiet för att undervisa barn i modersmål – däribland Umeå. 
Det avslöjade Kalla fakta i TV4. Avslöjandet är mycket allvarligt. Det är en 
del av kinesiska kommunistpartiets påverkansoperation, som kallas 
Enhetsfronten, att sprida sina budskap till andra länder. Nu har Umeå 
kommun hjälpt till att sprida det kinesiska kommunistpartiets idéer genom 
att använda sig av läromedlet. 
 
På Skolverkets hemsida går det att läsa följande om 
modersmålsundervisning: 
 
 ”Syftet med undervisningen är att ge eleven möjlighet att utveckla 
kunskaper i och om sitt språk. Modersmålet har stor betydelse för barns 
språk, identitets-, personlighets- och tankeutveckling.” 
 
Att elever har tagit del av läromedel där det är kommunistpartiet som 
dikterat den bild som målas upp av Kina, är djupt oroande. Det riskerar att 
ha en påverkan på hur eleverna uppfattar Kina och kommunistpartiet.  
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I några av böckerna ska bland annat Taiwan ha beskrivits som en del av 
Kina och Xinjiangprovinsen har framställts som ett vackert paradis där 
människorna spelar musik och ”sjunger sånger om sitt lyckliga liv”. I 
verkligheten utsätts folkgruppen uigurer för ett brutalt förtryck, tortyr och 
massfängslande i interneringsläger.  
 
Umeå kommun ska givetvis inte använda sig av läromedel som innehåller 
propaganda. Enligt en artikel i VK ska modersmålslärarna i Umeå byta ut 
den utpekade litteraturen, men kommunen behöver arbeta aktivt med att 
säkerställa att det här aldrig kommer att upprepas igen.  
 
Med anledning av ovanstående ställer jag följande frågor: 
1. Kan Umeå kommun garantera att modersmålsundervisningen håller 

en hög kvalitet? 
2. Kommer några förändringar att vidtas för att se till att läromedel 

inte innehåller propaganda eller på andra sätt är direkt olämpliga? 
 
Moa Brydsten (S), för- och grundskolenämndens ordförande lämnar 
följande skriftliga svar: 
 
Svar på fråga 1 
Kompetenscentrum för flerspråkighet (KCF) i Umeå organiserar 
modersmålsundervisning, studiehandledning, språkstöd och är 
mottagningsenhet för nyanlända barn och elever. Flerspråkighet  
är en tillgång för att alla barn och elever ska få möjlighet att utveckla och 
stärka sina språk. Modersmålsundervisning erbjuds elever som går i 
förskoleklass till gymnasiet i kommunala skolor och i fristående skolor som 
har tecknat ett avtal om modersmålsundervisning med Umeå kommun.  
 
Skollagen innehåller ett tydligt krav på systematiskt kvalitetsarbete. 
Kompetenscentrum för flerspråkighet har ett fungerande kvalitetsarbete 
som är avgörande för att främja alla barn och elevers lärande och 
utveckling. En viktig del av kvalitetsarbetet är att skapa förutsättningar för  
samtliga lärare att kontinuerligt utveckla sina kunskaper och förbättra 
kvaliteten i undervisningen som utgår från skolans styrdokument, lagar, 
regler och läroplan. Det finns idag inget krav enligt skollagen att en 
modersmålslärare måste ha lärarlegitimation. Det är dock alltid vår högsta 
ambition att kunna anställa lärare i modersmål med utbildning och 
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erfarenhet. Det finns modersmålslärare som saknar formell pedagogisk 
utbildning varför Kompetenscentrum för flerspråkighet erbjuder  
kontinuerlig kompetensutveckling med fokus på skolans styrdokument och 
undervisningens kvalitet. Kompetensutvecklingen sker löpande under 
läsåret och bygger på en kontinuerlig analys av behoven i verksamheten 
och hos den enskilde läraren. Umeå kommuns modersmålsundervisning 
håller en hög kvalitet bland annat tack vare den omfattande 
kompetensutveckling som har genomförts över tid och det systematiska 
kvalitetsarbetet som bygger på att man kontinuerligt utvärderar sin  
verksamhet och söker efter förbättringsåtgärder och 
utvecklingsmöjligheter som leder till att verksamhet och undervisning 
ständigt utvecklas. 
 
Svar på fråga 2 
Det ställs höga krav på lärarna att förhålla sig kritiska inte enbart till 
läromedel, utan även till andra källor. Över tid har det gjorts omfattande 
insatser med att rensa bland läromedel inom modersmål och 2017 infördes 
det att varje lärare skriftligen ska försäkra att det läromedel som ska köpas 
in är lämpligt utifrån ett språkligt perspektiv, värdegrund och skolans 
styrdokument. Det läromedel som användes i aktuellt språk hade inte 
lämnats ut till elever utan läraren hade valt ut vissa delar som hen  
använde tillsammans med elever. Aktuellt läromedel togs bort samma dag 
som ansvarig chef för Kompetenscentrum för flerspråkighet (KCF) fick 
kännedom om ursprunget. 
 
Åtgärder som vidtogs omedelbart var att:  

• Alla lärare på KCF fick i uppdrag att på nytt analysera och källkritiskt 
granska läroböcker och/eller arbetsmaterial utifrån ursprung och 
mot skolans styrdokument. 
 

Åtgärder som kommer att vidtas: 
• Vecka 44 kommer alla lärare på KCF att få kompetensutveckling och 

stöd för få ökade kunskaper när det gäller att välja, analysera och 
kritiskt granska olika läromedel/källor i syfte att kvalitetssäkra 
läromedel som används i undervisningen utifrån ett språkligt 
perspektiv, värdegrund och skolans styrdokument. Uppföljning 
kommer att ske löpande under läsåret. 
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• Information om läroplanens värdegrund och användning av 
lämpliga läromedel kommer att integreras tydligare i 
introduktionsutbildningen för nyrekryterade lärare i modersmål hos 
KCF. 
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§ 205 

 
Diarienr: KS-2023/00806 

Interpellation: Hur möter kommunen tillsynen av 
explosivämnen vid ökat säkerhetshot; Anders 
Norqvist (L) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Anders Norqvist, Hans Lindberg, Julia Algotsson 
och Lena Karlsson Engman beslutar kommunfullmäktige att avsluta 
överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anders Norqvist (L) 
följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 
 
Hur möter kommunen tillsynen av explosivämnen vid ökat säkerhetshot 
Den senaste tidens eskalering av gängkriminalitet är djupt oroande och kan 
i vissa fall nästan klassas som systemhotande. Gängens användning av 
sprängämnen har varierat över tid men det har under vissa perioder varit 
en anmärkningsvärd frekvens av sprängattentat. 
 
En viktig faktor, kanske den viktigaste, är att samhället har kontroll på de 
explosivämnen som finns. Tillsynen enligt ”Lagen om brandfarliga och 
explosiva varor” (LBE) genomförs av Myndigheten för samhällsskydd och 
beredskap (MSB) och kommunerna. Den tillsyn som kommunerna har att 
göra gäller de verksamheter där tillståndet för hanteringen av dessa 
utfärdats av kommunerna. Det gäller användning, förvaring, försäljning och 
överföring av explosivämnen som inte MSB är tillståndsmyndighet för. 
 
De kriminella gängens tillgång till explosivämnen har i många fall 
misstänkts bero på att tillsynen av sprängämneshanteringen brustit.  
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Givet det mycket allvarliga läge som Sverige numera befinner sig i och de 
kriminella gängens ökande användning av sprängämnen vill jag ställa 
följande frågor till kommunstyrelsens ordförande Hans Lindberg. 
 
Frågor 
1. Känner du dig trygg med nuvarande administrativa processer som 

styr tillståndsgivning och tillsyn gällande explosiva varor? 
2. Har Umeå kommun förändrat sin tillsynsverksamhet av 

sprängämneshantering beroende på den organiserade 
brottslighetens ökande användning av dessa? 
 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 
skriftliga svar: 
 
Svar på fråga 1 
Låt mig börja med att ge en bild av hur tillsynen ser ut i dag. Brand- och 
räddningsnämnden ansvarar för att pröva tillstånd för hantering av 
brandfarliga- och explosiva varor. Den 1 augusti 2021 ändrades lagen om 
brandfarliga och explosiva varor, samt tillhörande föreskrifter, i syfte att 
försvåra illegal hantering av explosiva varor. Tyngdpunkten i förändringen 
låg på att öka kraven på att kontrollera och lämplighetspröva personer som 
arbetar med explosiva varor i tillståndspliktiga verksamheter eller har 
inflytande över sådana verksamheter. 
 
Konkret innebar förändringarna att rutinerna vid tillståndsprövningen 
ändrades. Brand- och räddningsnämnden ansvarar för att i samband med 
handläggningen av tillståndsansökan pröva och godkänna följande: 
 

• Deltagare i en verksamhet, dvs de som befattar sig med de 
explosiva varorna i en verksamhet. Som exempel kan anges 
bergarbetare som laddar sprängsalvor och 
försäljningspersonal i verksamheter som säljer ammunition 
eller krut. 

• Personer med betydande inflytande i en verksamhet som 
söker tillstånd för hantering av brandfarliga- och explosiva 
varor. Det kan tex handla om företagets VD, 
styrelsemedlemmar etc. 
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I samtliga ärenden där kravet finns på att pröva deltagare och personer 
med betydande inflytande begär Brand- och räddningsnämnden ett yttrade 
från Polismyndigheten gällande personernas lämplighet. Brand- och 
räddningsnämndens beslut utgår sedan helt och hållet utifrån 
Polismyndighetens yttrande gällande personernas lämplighet. 

 
Som svar på frågan känner jag mig trygg med våra kompetenta 
tjänstepersoners arbete i dessa frågor och att det finns ett utvecklat 
samarbete med Polismyndigheten. Eskaleringen av gängkriminaliteten och 
användningen av sprängmedel visar dock att det finns anledning att hela 
tiden flytta fram positionerna.  

 
Som uppmärksammats i media är det så att mycket av de sprängmedel 
som används i gängkonflikterna antingen stjäls från byggen eller förmedlas 
av personer med koppling till de gängkriminella och som verkar i 
byggbranschen. Frågan kräver alltså att såväl myndighetstillsynen som 
branschen och polisen stärker sitt kontrollarbete.  
 
Det innebär också att det kan finnas anledning att se över den lagstiftning 
som sätter ramarna för tillsyn, kontroll och sanktioner. Regeringen har 
dock meddelat, att döma av uttalanden från justitieministern i media, att 
man inte kommer att se över lagstiftningen i denna del. Det är en 
inställning jag tycker att det finns starka skäl att ompröva och jag skulle 
välkomna att lagstiftningen och de lagstadgade kontroll- och 
sanktionsmöjligheterna skärptes.  
 
Svar på fråga 2 
Som beskrivits ovan har det de senaste åren skett vissa förändringar av 
tillsynen till följd av ny lagstiftning och det finns ett upparbetat samarbete 
med Polismyndigheten. Arbete pågår i flera kommuner med hur frågan 
lämpligen ska hanteras framåt och hur vi kan utveckla arbetet ytterligare, 
till exempel gällande vad som är lämpligt ingripande etc. Umeå deltar i 
dialoger med andra kommuner och MSB har även bjudit in till ett 
seminarium gällande sprängningar som kommunens personal kommer att 
delta vid i slutet av oktober. 
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§ 206 

 
Diarienr: KS-2023/00813 

Interpellation: Är du beredd att utlysa en lokal 
folkomröstning om NATO-center i Umeå? Davis 
Kaza (AP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att på grund av tidsbrist avsluta överläggning efter att interpellant och 
respondent läst upp interpellation och svar, för att återuppta debatten 
vid nästa sammanträde. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Davis Kaza (AP) följande 
interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 
 
Är du beredd att utlysa en lokal folkomröstning om NATO-center i Umeå?  
I Västerbottens Kuriren 19 oktober berättar Hans Lindberg att Umeå 
kommun anmält intresse för att bli ett så kallat NATO-Center of Excellence. 
Detta trots att Sverige ännu inte är medlem i NATO. Centret skulle, enligt 
kommunalrådet, verka inom CBRNE-området. Detta handlar alltså kemiska, 
biologiska, radiologiska, nukleära och explosiva ämnen och vapen.  
 
På NATO:s hemsida kan man läsa att det finns 28 s.k. NATO- Centers of 
Excellence i världen. Det handlar om internationella militära enheter som 
utbildar och tränar specialister från NATO-länder. Ansvaret för 
samordningen av dessa center ligger hos NATO, även om de finansieras av 
enskilda länder. Språket är engelska. 
 
Lindberg nämner i VK:s artikel att han ser flera positiva konsekvenser med 
en lokalisering till Umeå. Däremot nämns ingenting om negativa 
konsekvenser – som exempelvis skulle kunna vara en ökad hotbild mot 
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Umeå om det fanns ett NATO-center i staden. Med tanke på krig och 
terrordåd i omvärlden vore det självklart att göra en analys av sådana 
risker.  
 
Frågan om ett NATO-center i Umeå har varken diskuterats bland 
Umeborna eller i kommunfullmäktige. Återigen en viktig fråga där beslut 
fattas innan en demokratisk process kunnat äga rum.  
 
Våra frågor till Hans Lindberg:   
1) Har någon riskanalys gjorts när det gäller placering av ett NATO-

center of Excellence i Umeå? 
2) Är du beredd att utlysa en lokal folkomröstning kring frågan om att 

placera ett NATO-center i Umeå. 
 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 
skriftliga svar: 
 
Gällande den första frågan är svaret att det inte gjorts någon riskanalys av 
den karaktär Arbetarpartiet efterfrågar, eftersom ett eventuellt NATO-
center inte är en fråga där det ligger på kommunens mandat att säga ja 
eller nej. I allmänhet kan dock nämnas att kommunen givetvis genomför 
fortlöpande risk- och säkerhetsanalyser, åtgärder och övningar relaterade 
till totalförsvaret, i samverkan med andra myndigheter.  
 
Jag förstår att Arbetarepartiets fråga ställs utifrån att de är kritiska till 
Sveriges tillträde till försvarsalliansen NATO. Det får man givetvis vara. Men 
det är inte en fråga som avgörs i kommunfullmäktige och om ett militärt 
hot realiseras mot Sverige så är vi i Umeå inte fredade, oavsett om detta 
center lokaliseras hit eller inte. Vi har redan nu ett antal specialiserade och 
strategiskt viktiga försvarsverksamheter i Umeå. Min hållning är att Umeå, 
likväl som andra delar av landet, ska bidra utifrån den särskilda kompetens 
som finns här till att stärka sin regions och Sveriges försvarsförmåga. Det 
gynnar vår och andras säkerhet att ha strategiskt viktiga 
försvarsverksamheter i Umeå.  
 
Mitt svar på den andra frågan är Nej. Jag anser inte att en lokal 
folkomröstning är rimligt i en fråga som hör till den nationella 
försvarspolitiken och där det dessutom är så att det är NATO själva som 
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utser platser för sina kompetenscentra. Det är alltså inget som man 
politiskt beslutar om i enskilda kommuner eller enskilda regioner i NATO:s 
medlemsländer. Dessutom är frågan om NATO-medlemskap avgjord med 
nästintill total enighet i riksdagen. Utöver detta framstår det som juridiskt 
tveksamt att genomföra en folkomröstning om en fråga som inte ligger 
inom den kommunala beslutskompetensen.  
 
Min bedömning är att en lokalisering av ett NATO-Center för CBRNE-
området i Umeå skulle stärka såväl vår regions som rikets 
totalförsvarsförmåga och säkerhet.  
I Umeå finns flertalet verksamheter som redan i dag både är 
Sverigeledande och till viss del världsledande inom CBRNE-området. 
Försvarsmaktens SkyddC och FOI samt Umeå Universitets CBRNE-centra 
leder projekt och utbildar resurser inte bara i Sverige utan även i flertalet 
länder. Bland annat genomgår samtliga av FN:s vapeninspektörer 
utbildning i Umeå.  
 
Om ett Nato Center of Excellence inom CBRNE skulle förläggas i Umeå 
skulle det ytterligare stärka och resursmässigt utveckla dessa enheter, men 
även Umeås och Norra försvarsregionens totalförsvarsförmåga. Stark 
samverkan finns med Polis, Räddningstjänst och sjukvård med flera. Dessa 
styrkeområden och denna samverkan gör att Umeå står starkare i den 
omvärldsutveckling som nu äger rum. 
 
Avslutningsvis vill jag säga att det är alldeles för tidigt att säga hur ett 
NATO-center i Umeå skulle se ut, men NATO är tydliga med att ett 
kompetenscenter ska vara en tillgång inom ett specifikt fackområde där 
man erbjuder fördjupad kunskap, som i förlängningen stärker NATO:s 
samlade försvarsförmåga. Ett NATO-center i Umeå bör därför innebära 
flertalet nya tjänster med hög expertis. 
 
Det finns ett kompetenscenter inom NATO för CBRNE-frågor i Tjeckien 
idag. Ett center i Umeå skulle komplettera detta med möjligheter till övning 
och träning i kallt klimat, vilket inte finns inom Nato idag. Dessutom byggs 
just nu en helt unik inomhusträningsanläggning i Umeå. Att utnämna Umeå 
skulle också innebära det enda NATO-centret i den Arktiska regionen.  
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Umeås redan starka position inom CBRNE och utvecklingen med ett 
eventuellt NATO-medlemskap gör att Umeå har en viktig roll att spela 
framåt i utvecklingen av försvarsförmågan i vår region och för hela landet.  
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§ 207 

 
Diarienr: KS-2023/00863 

Interpellation: Flickors behörighet till gymnasiet; 
Maja Westling Palmberg (C) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bordlägga interpellationen på grund av tidsbrist. 

Ärendebeskrivning 
Maja Westling Palmberg (C) har inkommit med en interpellation till för- 
och grundskolenämndens ordförande. 
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§ 208 

 
Diarienr: KS-2023/00865 

Interpellation: Vad innebär det nya 
försörjningskravet för Umeå kommun? Davis Kaza 
(AP) och Patrik Brännberg (AP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bordlägga interpellationen på grund av tidsbrist. 

Ärendebeskrivning 
 
Davis Kaza (AP) och Patrik Brännberg (AP) har inkommit med en 
interpellation till personalnämndens ordförande. 

 
Vad innebär det nya försörjningskravet för Umeå kommun? 
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§ 209 

 
Diarienr: KS-2023/00879 

Interpellation: Kvarstanning av studenter – vad gör 
vi? Hanna Lundin Jernberg (L) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bordlägga interpellationen på grund av tidsbrist. 

Ärendebeskrivning 
 
Hanna Lundin Jernberg (L) har inkommit med en interpellation till 
kommunstyrelsens ordförande. 
 
Kvarstanning av studenter – vad gör vi? 
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§ 210 

 
Diarienr: KS-2023/00880 

Interpellation: Vill Umeå kommun ha 
lönedumpning? Lars Forsgren (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att interpellationen utgår då interpellanten återtar den på 
sammanträdet. 

Ärendebeskrivning 
Lars Forsgren (SD) har inkommit med en interpellation till 
kommunstyrelsens ordförande. 
 
Vill Umeå kommun ha lönedumpning?  
 
 
  



Sida 30 av 95 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2023-11-27 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 211 

 
Diarienr: KS-2023/00881 

Interpellation: Hur går det med framtagandet av en 
träbyggnadsstrategi? Maja Westling Palmberg (C) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bordlägga interpellationen på grund av tidsbrist. 

Ärendebeskrivning 
 
Maja Westling Palmberg (C) har inkommit med en interpellation till 
byggnadsnämndens ordförande. 
 
Hur går det med framtagandet av en träbyggnadsstrategi? 
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§ 212 

 
Diarienr: KS-2023/00882 

Interpellation: Kan vi spara på gymnasiet om Umeå 
ska växa tryggt och säkert? Linda Lotare (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bordlägga interpellationen på grund av tidsbrist. 

Ärendebeskrivning 
Linda Lotare (V) har inkommit med en interpellation till gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämndens ordförande. 
 
Kan vi spara på gymnasiet om Umeå ska växa tryggt och säkert? 
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§ 213 

 
Diarienr: KS-2023/00829 

Fråga: Skötseln av krigsmonumentet i Sävar; Anders 
Ågren (M) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Anders Ågren och Hans Lindberg 
beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anders Ågren (M) följande 
fråga till kommunstyrelsens ordförande. 
 
Skötseln av krigsmonumentet i Sävar  
Jag läser i VK (16/9) att det gamla krigsmonumentet i Sävar står och 
förfaller. Det är ett stort monument till minne av de soldater som stupade 
både i Sävar och i Ratan 19-20 augusti 1809, i ett av de mer blodiga slagen 
under kriget mot Ryssland. Monumentet efter Slaget i Sävar uppfördes 
hundra år senare.  
 
Monumentet är numera i behov av upprustning men varken länsstyrelsen 
eller Umeå kommun vill tydligen ta ansvar för det. 
 
Minnesmonumentet finansierades och uppfördes år 1909 av militära och 
privata initiativtagare. Enligt tidningsartikeln så stod Sävar kommun för 
skötseln fram till år 1972, då man blev en del av Umeå kommun. Men 
problemet är att Umeå kommun numera inte anser att man har något 
ansvar för monumentet. 
 
Så här kan vi inte ha det! Vi ska självklart vårda vår historia, och det är ju 
skamligt att vi låter monumentet förfalla. Sävar kommun skötte om detta 
fram till kommunsammanslagningen, och det är ett rejält underbetyg om 
Umeå kommun därefter har valt att avsvära sig ansvaret.  
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Min fråga till Hans Lindberg (S) blir därför: 
Delar du min uppfattning att Umeå kommun borde ta på sig ansvaret för 
skötseln av krigsmonumentet i Sävar? 
 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande svarar på frågan. 
Ja, Anders. 
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§ 214 

 
Diarienr: KS-2023/00825 

Fråga: Vilka åtgärder vidtar kommunen för att möta 
den ökade hotbilden mot religiösa samfund och 
dess medlemmar? Ellen Ström (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bordlägga frågan på grund av tidsbrist. 

Ärendebeskrivning 
Ellen Ström (V) har inkommit med en fråga till kommunstyrelsens 
ordförande. 
 
Vilka åtgärder vidtar kommunen för att möta den ökade hotbilden mot 
religiösa samfund och dess medlemmar? 
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§ 215 

 
Diarienr: KS-2023/00895 

Fråga: Kommer Umeå kommunkoncern vara 
klimatneutralt 2025? Åsa Bäckström (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bordlägga frågan på grund av tidsbrist. 

Ärendebeskrivning 
Åsa Bäckström (V) har inkommit med en fråga till kommunstyrelsens 
ordförande. 
 
Kommer Umeå kommunkoncern vara klimatneutralt 2025? 
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§ 216 

 
Diarienr: KS-2023/00898 

Fråga: Sommarbonus i hemtjänsten; Veronica Kerr 
(KD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bordlägga frågan på grund av tidsbrist. 

Ärendebeskrivning 
Veronica Kerr (KD) har inkommit med en fråga till äldrenämndens 
ordförande. 
 
Sommarbonus i hemtjänsten  
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§ 217 

 
Diarienr: KS-2021/00202 

Motion 4/2021: Valfrihet för äldreomsorgens 
personal - frivilliga delade turer! Åsa Bäckström (V) 
och Rebecca Sellstedt (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anse motion 4: Valfrihet för äldreomsorgens personal - frivilliga 
delade turer! besvarad enligt äldrenämndens yttrande. 
 
Reservation 
Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 
egna yrkanden 
 
Protokollsanteckning 
Davis Kaza och Patrik Brännberg, se kommunfullmäktiges beslutsordning. 

Ärendebeskrivning 
I en motion väckt i kommunfullmäktige i februari 2021 yrkar Åsa Bäckström 
(V) och Rebecca Sellstedt (V):  

att Umeå kommunfullmäktige uppdrar till äldrenämnden att utreda 
möjligheten till ett införande av ett system med frivilliga delade turer och 
kompensation för timmarna mellan arbetspassen. 

att Umeå kommunfullmäktige uppdrar till äldrenämnden att införa en 
prövoperiod med detta system på ett eller flera vård- och omsorgsboenden 
i Umeå kommun. 
 
Äldrenämnden har yttrat sig och föreslår att kommunfullmäktige anser 
motionen besvarad. 
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Beslutsunderlag 
Motionen 
Äldrenämndens yttrande 
 
Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (anse motionen 
besvarad). 
Bore Sköld (V) – Bifall till motionen. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (anse motionen besvarad) mot bifall till 
motionen. Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens 
förslag att anse motionen besvarad. 
 
Reservation 
Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om 
bifall till motionen. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Bore Sköld (V) och Maria Lindvall (L) – bifall till motionen 
Janet Ågren (S) – bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag att anse 
motionen besvarad. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag mot bifall till motionen. 
Kommunstyrelsen bifaller näringslivs- och arbetsutskottets förslag att anse 
motionen besvarad. 
 
Reservation 
Bore Sköld (V) och Maria Lindvall (L) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget yrkande om bifall till motionen. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
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Följande yttrar sig: Åsa Bäckström, Maria Lindvall, Patrik Brännberg, Elmer 
Eriksson, Carin Nilsson, Anna-Karin Sjölander, Veronica Kerr, Anneli 
Andersson, Ellen Ström och Davis Kaza. 
 
Yrkanden 
Åsa Bäckström (V) och Maria Lindvall (L) – Bifall till motionen. 
 
Patrik Brännberg (AP) och Davis Kaza (AP) – Bifall till att-sats 1 och avslag 
till att-sats 2. 
 
Elmer Eriksson (M), Carin Nilsson (S), Anna-Karin Sjölander (C), Veronica 
Kerr (KD) och Anneli Andersson (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag 
(anse motionen besvarad). 
 
Propositionsordning som godkänns 
Kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad) mot bifall till 
motionen mot bifall till Arbetarpartiets förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. Votering 
begärs. 
 
Huvudförslag: Kommunstyrelsen 
 
Motförslag: Bifall till motionen mot Arbetarpartiets förslag. Ordföranden 
finner att bifall till motionen ska vara motförslag till huvudförslaget. 
 
Voteringsproposition 
Ja-röst för kommunstyrelsens förslag. 
Nej-röst för bifall till motionen. 
 
Omröstningsresultat 
Med 51 ja-röster mot 12 nej-röster, 2 som avstår från att rösta beslutar 
kommunfullmäktige enligt kommunstyrelsens förslag. Voteringslista. 
 
Reservation 
Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 
egna yrkanden. 
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Protokollsanteckning 
Davis Kaza och Patrik Brännberg. Arbetarpartiet yrkade bifall till den första 
att-satsen om att utreda möjligheten till ett införande av frivilliga delade 
turer.  

Beslutet ska skickas till 
Motionärerna 
Äldrenämnden   
 
 
 
  



Voteringslista 

Motion 4/2021: Valfrihet för äldreomsorgens personal ‐ frivilliga delade turer! Åsa 
Bäckström och Rebecca Sellstedt (V) 
 
Ja för bifall till kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad). 
Nej för bifall till motionen. 
 
Resultat 
 Ja 51 
 Nej 12 
 Avstår 2 
 Ej röstat 0 

 

  Röst 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) Ja 

2 Alireza Mosahafi (M) Ja 

4 Hans Lindberg (S) Ja 

5 Anders Ågren (M) Ja 

6 Janet Ågren (S) Ja 

7 Ulrik Berg (M) Ja 

9 Lars Forsgren (SD) Ja 

12 Mikael Berglund (S) Ja 

13 Kjerstin Widman (M) Ja 

14 Christina Bernhardsson (S) Ja 

17 Veronica Kerr (KD) Ja 

20 Maja Westling Palmberg (C) Ja 

21 Igor Hell (M) Ja 

22 Moa Brydsten (S) Ja 

23 Mikael Jonsson (SD) Ja 

24 Tomas Wennström (S) Ja 

25 Carin Nilsson (S) Ja 

26 Elmer Eriksson (M) Ja 

27 Nils Seye Larsen (MP) Ja 

29 Andreas Lundgren (S) Ja 

30 Marianne Löfstedt (M) Ja 

31 Anna-Karin Sjölander (C) Ja 

32 Helena Smith (S) Ja 

34 Håkan Johansson (S) Ja 

35 Madelene Nord (M) Ja 

36 Anneli Andersson (S) Ja 

37 Maria Nilsson (SD) Ja 

38 Mariam Salem (MP) Ja 

39 Per-Erik Johansson (S) Ja 

42 Rebecka Jakobsson (S) Ja 



Voteringslista 

43 Joline Göttfert (M) Ja 

45 Anders Sellström (KD) Ja 

46 Fredrik Rönn (C) Ja 

47 Lena Karlsson Engman (S) Ja 

48 Jan Lundberg (S) Ja 

49 Lena Andersson (M) Ja 

51  Ali Yasin Dahir (S)  Ja  
52 Anders Hägglund (S) Ja 

53 Stefan Nordström (M) Ja 

54 Wilhelm Wikberg (SD) Ja 

55 Lars Brännström (MP) Ja 

56 Elin Nejne (S) Ja 

58 Robert Axebro (C) Ja 

59 Gunnar Dahlberg (S) Ja 

60 Greger Knutsson (M) Ja 

61 Beatrice Årebrand (S) Ja 

63 Mehrana Bassami (S) Ja 

64 Emma Vigren (S) Ja 

203 Pär Berglund (S) Ja 

225 Julia Algotsson (C) Ja 

230 Johan Asplund (MP) Ja 

3 Jan-Olov Carlsson (V) Nej 

11 Bore Sköld (V) Nej 

15 Maria Lindvall (L) Nej 

28 Ellen Ström (V) Nej 

33 Daniell Andersson (V) Nej 

40 Anders Norqvist (L) Nej 

41 Åsa Bäckström (V) Nej 

50 Liv Olsson Zetterberg (V) Nej 

57 Lennart Arvidsson (V) Nej 

62 Linda Lotare (V) Nej 

65  Hanna Lundin Jernberg (L)  Nej  
219 Johan Stål (V) Nej 

16 Patrik Brännberg (AP) Avstår 

44 Davis Kaza (AP) Avstår 
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§ 218 

 
Diarienr: KS-2022/00753 

Motion 11/2022: Avskaffa delade turer nu! Bore 
Sköld (V), Åsa Bäckström (V) och Rebecca Sellstedt (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anse Motion 11/2023: Avskaffa delade turer nu! besvarad. 
 
Särskilt uttalande 
Patrik Brännberg och Davis Kaza – Deltar inte i beslutet. Se 
kommunfullmäktiges beslutsordning. 

Ärendebeskrivning 
Bore Sköld (V) och Åsa Bäckström (V) föreslår i motionen: 
 
att Umeå kommun tar fram en tydlig plan för när och hur delade turer 
skyndsamt avskaffas. 
 
Äldrenämnden och kommunfullmäktiges jämställdhetsutskott har yttrat sig 
på motionen. Dessa föreslår att motionen ska anses besvarad. 

Beslutsunderlag 
Motion 11/2022: Avskaffa delade turer nu! Bore Sköld (V), Åsa Bäckström 
(V) och Rebecca Sellstedt (V) 
Yttrande äldrenämnden 
Protokollsutdrag äldrenämnden 
Yttrande jämställdhetsutskottet 

Beredningsansvariga 
Olov Häggström 
 
Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
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Yrkanden 
Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (anse motionen 
besvarad). 
 
Bore Sköld (V) – Bifall till motionen. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (anse motionen besvarad) mot bifall till 
motionen. Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens 
förslag att anse motionen besvarad. 
 
Reservation 
Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om 
bifall till motionen. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Bore Sköld (V) – bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag att anse 
motionen besvarad. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut. Kommunstyrelsen 
bifaller näringslivs- och arbetsutskottets förslag att anse motionen 
besvarad. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Bore Sköld, Elmer Eriksson, Patrik Brännberg, Carin 
Nilsson, Veronica Kerr, Mikael Berglund, Jan-Olov Carlsson och Mariam 
Salem.  
 
Yrkanden 
Bore Sköld (V), Elmer Eriksson (M), Carin Nilsson (S), Veronica Kerr (KD), 
Jan-Olov Carlsson (V) och Mariam Salem (MP) – Bifall till 
kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad). 
 
Patrik Brännberg (AP) – Arbetarpartiet deltar inte i beslutet. 
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Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag att anse 
motionen besvarad. 
 
Särskilt uttalande 
Patrik Brännberg och Davis Kaza – Deltar inte i beslutet. Arbetarpartiet 
avstår från att vara med i beslutet. Detta då vi vill markera mot 
ambitionshöjningar som inte är finansierade. Vi är inte emot 
minskning/avskaffande av delade turer - men detta ska vara en del av en 
långsiktig och finansierad satsning på förbättrade arbetsförhållanden inom 
äldreomsorgen. 

Beslutet ska skickas till 
Äldrenämnden 
Motionärerna 
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§ 219 

 
Diarienr: KS-2022/00932 

Motion 15/2022: Socialtjänstlagen ska användas för 
att bevilja bidrag till fristående elrullstolsgarage 
efter liknande kriterier som tidigare; Jan Hägglund, 
Agneta Björk, Davis Kaza och Patrik Brännberg (AP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anse motion 15/2022 besvarad enligt respektive yttrande från 
byggnadsnämnden och individ- och familjenämnden. 

Ärendebeskrivning 
I en motion väckt i kommunfullmäktige i november 2022 föreslår Jan  
Hägglund (AP), Agneta Björk (AP), Davis Kaza (AP) och Patrik Brännberg 
(AP): 
 
att socialtjänstlagen kan användas för att bevilja bidrag till fristående  
elrullstolsgarage och föreslår att Umeå kommun:  
 

• använder socialtjänstlagen för att bevilja nämnda bidrag efter  
kriterier som liknar de som användes innan tolkningen av lagen  
om bostadsanpassningsbidrag förändrades,  

• väger lösningen med bidrag enligt socialtjänstlagen mot metoden  
att leasa fristående elrullstolsgarage i syfte att så snabbt som  
möjligt hitta en lösning som gör att den funktionshindrade kan  
använda det beviljade hjälpmedlet. 

 
Byggnadsnämnden och individ- och familjenämnden föreslår att 
kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad enligt deras 
respektive yttranden. 
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Beslutsunderlag 
Motionen 
Byggnadsnämndens protokoll 2023-04-25, § 86 
Individ- och familjenämndens protokoll 2023-09-20, § 168 
Individ- och familjenämnden tjänsteskrivelse 
 
Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 
Tomas Wennström (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (anse motionen 
besvarad). 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till tjänsteskrivelsens förslag. Ordföranden finner att 
näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag att 
anse motionen besvarad. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen bifaller näringslivs- och arbetsutskottets förslag att anse 
motionen besvarad. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Davis Kaza, Mikael Berglund, Tomas Wennström, Ulrik 
Berg, Robert Axebro, Liv Olsson Zetterberg, Andreas Lundgren, Hanna 
Lundin Jernberg och Veronica Kerr. 
 
Yrkanden 
Davis Kaza (AP) – Bifall till motionen. 
 
Mikael Berglund (S), Tomas Wennström (S), Ulrik Berg (M), Robert Axebro 
(C), Liv Olsson Zetterberg (V), Andreas Lundgren (S), Hanna Lundin 
Jernberg (L) och Veronica Kerr (KD) – Bifall till kommunstyrelsens förslag 
(anse motionen besvarad). 
 
Propositionsordning som godkänns 
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Kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad) mot bifall till 
motionen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Motionärerna 
Byggnadsnämnden 
Individ- och familjenämnden   
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§ 220 

 
Diarienr: KS-2023/00712 

Motion 14/2023: Ta fram åtgärder mot 
välfärdsbrott och otillbörlig påverkan; Hanna 
Lundin Jernberg (L) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anse Motion 14/2023: Ta fram åtgärder mot välfärdsbrott och 
otillbörlig påverkan besvarad 

Ärendebeskrivning 
Hanna Lundin Jernberg (L) föreslår i motionen: 
 
- att ge kommunstyrelsen i uppdrag att skyndsamt genomföra en 

övergripande risk- och konsekvensanalys av välfärdsbrott och otillbörlig 
påverkan i kommunens nämnder och bolag 

 
- att ge kommunstyrelsen i uppdrag att skyndsamt ta fram nämnd- och 

bolagsövergripande åtgärder mot välfärdsbrott och otillbörlig påverkan. 
 
Välfärdsbrott innebär att offentliga resurser och skattemedel felaktigt 
beviljas och betalas ut till personer och verksamheter, som de inte är 
menade för. Otillåten påverkan innebär till exempel påtryckningar, 
trakasserier, hot, eller mutor av myndighetspersonal. 
 
Kommunfullmäktiges jämställdhetsutskott har yttrat sig på motionen och 
föreslår kommunfullmäktige att betrakta motionen som besvarad. 
 
Nedan är en genomgång av det arbete och de uppdrag som pågår på 
området. (Kommunfullmäktige förkortas KF och kommunstyrelsen 
förkortas KS.) 
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Generellt ansvar för samtliga nämnder (enligt av KF fastställt reglemente) 
- Risk och sårbarhetsanalyser - Nämnden ska vid behov utarbeta risk- 

och sårbarhetsanalyser för sitt område. 
 
Specifika ansvar redan tilldelade KS i av KF fastställt reglemente 
Kommunstyrelsen ska leda och samordna förvaltningen av kommunens 
angelägenheter, detta innebär bland annat att leda, samordna och 
utveckla: 

- det kommunövergripande arbetet med interna säkerhetsfrågor i 
kommunen 

- det övergripande ansvaret för att säkerhetsskyddslagen följs 
- kommungemensam samordning internt och externt i 

trygghetsskapande och brottsförebyggande syfte 
 
Utöver det som redan är fastlagt i reglementet har KF gett följande 
tilläggsuppdrag till KS som har direkt bäring på motionen: 
 
Tilläggsuppdrag 2021:8  
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att tillsammans med 
kommunens nämnder och bolag undersöka risken för att skattemedel, som 
bekostar verksamheter inom välfärdssektorn, även med annan utförare än 
kommunen, används på ett felaktigt sätt och/eller i kriminellt syfte, till 
exempel för att finansiera organiserad brottslighet, samt att ta fram förslag 
på åtgärder för att förebygga och förhindra detta. Omhändertas inom 
ramen för KS verksamhetsplanering. 
 
Tilläggsuppdrag 2022:2 
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att utreda 
förutsättningarna för metoden Lokal Operativ Samverkan i dialog med 
polisen och andra relevanta myndighetsaktörer. Lokal Operativ Samverkan 
innebär en fast struktur och utbyte av information mellan huvudmän, samt 
operativa insatser. Omhändertas inom ramen för KS verksamhetsplanering. 
 
Tilläggsuppdrag: 2022:11 
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att genomföra en 
revidering av upphandlingspolicyn och tillhörande riktlinjer. Omhändertas 
inom ramen för KS verksamhetsplanering. 
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Inom Stöd och omsorg finns implementerade rutiner för att förebygga och 
hantera välfärdsbedrägerier i sina processer. Detta arbete beskrivs i bilagan 
”Övergripande beskrivning av arbetet med väldfärdsbedrägerier, IFN-
2023/00262” 

Beslutsunderlag 
Motion 14/2023: Ta fram åtgärder mot välfärdsbrott och otillbörlig 
påverkan 
Övergripande beskrivning av arbetet med väldfärdsbedrägerier, IFN-
2023/00262 
JUSK yttrande på motion 14/2023: Ta fram åtgärder mot välfärdsbrott och 
otillbörlig påverkan 

Beredningsansvariga 
Olov Häggström 
 
Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (anse motionen 
besvarad). 
 
Lena Andersson (M) – Bifall till motionen. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (anse motionen besvarad) mot bifall till 
motionen. Ordföranden finner att näringslivs- och arbetsutskottet bifaller 
tjänsteskrivelsens förslag att anse motionen besvarad. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Maria Lindvall (L), Mattias Larsson (C), Lena Andersson (M) och Veronica 
Kerr (KD) – bifall till motionen 
 
Janet Ågren (S) och Nils Seye Larsen (MP) – bifall till näringslivs- och 
arbetsutskottets förslag att anse motionen besvarad. 
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Propositionsordning som godkänns 
Ordföranden ställer bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag mot 
bifall till motionen. Kommunstyrelsen bifaller näringslivs- och 
arbetsutskottets förslag att anse motionen besvarad. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hanna Lundin Jernberg, Anders Ågren, Hans Lindberg, 
Fredrik Rönn, Lena Andersson, Veronica Kerr, Anders Norqvist, Moa 
Brydsten, Anna-Karin Sjölander, Nils Seye Larsen, Helena Smith, Bore Sköld, 
Davis Kaza och Ellen Ström.  
 
Yrkanden 
Hanna Lundin Jernberg (L), Anders Ågren (M), Fredrik Rönn (C), Lena 
Andersson (M), Veronica Kerr (KD), Anders Norqvist (L), Anna-Karin 
Sjölander (C) – Bifall till motionen. 
 
Hans Lindberg (S), Moa Brydsten (S), Nils Seye Larsen (MP), Helena Smith 
(S), Bore Sköld (V), Davis Kaza (AP), Janet Ågren (S) och Ellen Ström (V) – 
Bifall till kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad). 
 
Propositionsordning som godkänns 
Kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad) mot bifall till 
motionen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Motionären 
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§ 221 

 
Diarienr: KS-2023/00822 

Nämndinitiativ om extra medelstilldelning Umeå 
växer tryggt och säkert 2.0 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att budgeten för 2024 revideras med följande poster:  

1. att budgeten avseende skatteintäkter och generella statsbidrag 
höjs med 230 mnkr 2024 i enlighet med regeringens 
höstbudget. 

2. att höja budget för pensionskostnader på kommunstyrelsen 
med 67 mnkr 2024 utifrån senaste pensionskostnadsprognos 
från KPA.  

3. att sänka budgeten för krafthandelsintäkter på 
kommunstyrelsen med 12 mnkr 2024 utifrån försämrad 
prognos för krafthandelsintäkter. 

4. att tilldela kommunstyrelsen 3 mnkr i ramtillskott för 2024 för 
att jobba med ökad styrning och samordning av det 
kommunövergripande arbetet med UVTS2.0.  

5. att tilldela individ- och familjenämnden 35 mnkr i ramtillskott 
för 2024 till förebyggande verksamhet och tidiga insatser för att 
bidra till det kommunövergripande arbetet med UVTS2.0. 

6. att tilldela tekniska nämnden 14 mnkr i ramtillskott för 2024 till 
trygghetsskapande, jämställda och hållbara åtgärder i offentliga 
miljöer för att bidra till det kommunövergripande arbetet med 
UVTS2.0.  

7. att tilldela för- och grundskolenämnden 3 mnkr i ramtillskott 
för 2024 till att arbeta med att förebygga skolmisslyckande och 
för att bidra till det kommunövergripande arbetet med 
UVTS2.0.  

8. att tilldela gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 1 mnkr i 
ramtillskott för 2024 till att arbeta med att förebygga 
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skolmisslyckande och för att bidra till det 
kommunövergripande arbetet med UVTS2.0.  

9. att tilldela fritidsnämnden 1 mnkr i ramtillskott för 2024 till att 
arbeta förebyggande tillsammans med civilsamhället och för att 
bidra till det kommunövergripande arbetet med UVTS2.0.  

10. att tilldela kulturnämnden 1 mnkr i ramtillskott för 2024 till att 
arbeta förebyggande med civilsamhället och för att bidra till 
det kommunövergripande arbetet med UVTS2.0.  

11. att budgetera ett resultat på 93 mnkr 2024 vilket motsvarar 
resultatmålet på 1 % av skatteintäkter, generella statsbidrag 
och utjämning. 

att ovanstående revideringar ska ingå vid beräkning av förslag på 
budgetramar för styrelse och nämnder i planeringsdirektiv 1 för 2025–
2028. 

att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen och övriga nämnder, samt 
de kommunala bolagen i uppdrag att bidra till arbetet med Umeå växer 
tryggt och säkert 2.0.  

att paragrafen justeras omedelbart. 

Reservation 
Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 
egna yrkanden, se text under kommunfullmäktiges beslutsordning. 

Davis Kaza, för Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 
egna yrkanden, se text under kommunfullmäktiges beslutsordning. 

Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden. 

Veronica Kerr, för Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden. 

Protokollsanteckning 
Maja Westling Palmberg, för Centerpartiet med instämmande av 
Liberalerna, se kommunfullmäktiges beslutsordning. 

Ärendebeskrivning 
Bakgrund 
Enligt ekonomiska prognoser under hösten 2023 ser förutsättningarna för 
2024 bättre ut än de gjorde under våren 2023. Mot bakgrund av detta har 
Socialdemokraterna i samarbete med Miljöpartiet lämnat ett 
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nämndinitiativ på KSnau den 24 oktober om att titta vidare på möjligheten 
till extra medelstilldelning 2024 för att kunna växla upp arbetet med Umeå 
växer tryggt och säkert till UVTS2.0. 
 
Stadsledningskontorets bedömning 
Regeringen har i sin höstbudget beslutat att öka generella statsbidrag till 
kommunerna med totalt sju miljarder kronor 2024. I samband med 
höstbudgeten presenterade också regeringen sin prognos för 
skatteunderlagets utveckling för de kommande åren. Dessa två delar 
innebär sammantaget för Umeå kommun en prognosticerad intäktsökning 
på 230 mnkr 2024 jämfört med den budget som kommunfullmäktige 
beslutade om i juni 2023.   
 
Den kraftiga inflationen och svårigheten i att bedöma när de åtgärder som 
vidtas för att dämpa inflationen får effekt, har medfört att 
pensionskostnaderna ökat kraftigt 2023 och 2024 samt att de ökat mer än 
prognosticerat. I budgeten för 2024, som fullmäktige beslutade om i juni 
2023, har pensionskostnaderna budgeterats utifrån den prognos som KPA 
lämnade i december 2022. I september har KPA lämnat en ny 
pensionskostnadsprognos som baseras på det faktiska prisbasbeloppet för 
2024 som fastställdes i juni, vilket gör den betydligt mer säker. Även det 
faktum att den nya prognosen innefattar konsekvenser av genomfört val 
beträffande nytt pensionsavtal ökar graden av säkerhet. Prognosen visar på 
en betydligt högre kostnad 2024 än den tidigare prognosen. För 2024 
bedöms pensionskostnaderna uppgå till 856 mnkr för Umeå kommun, 
vilket är 67 mnkr högre än budgeterat för 2024 (789 mnkr).  
 
Umeå kommun äger ca 25 procent i Stornorrfors kraftverk. Genom sin 
ägarandel får kommunen krafthandelsintäkter från försäljning av den el 
som produceras i kraftverket. Elpriserna kan fluktuera över tid och 2022 
och 2023 har de varit extremt svåra att förutse och prognosticera. 2022 
erhöll kommunen exceptionellt höga intäkter utifrån att elpriserna på 
elhandelsmarknaden sköt i höjden bl a till följd av kriget i Ukraina. Även i 
inledningen av 2023 var elpriserna höga men har successivt sjunkit under 
året. I oktober prognosticeras kraftintäkterna 2024 uppgå till ca 155 mnkr, 
vilket är betydligt lägre än den budgeterade intäkten på 189 mnkr i den 
beslutade budgeten för 2024. Även om elpriserna alltjämt är svåra att 
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prognosticera visar allt i dagsläget på att intäkterna kommer bli lägre än 
budgeterat för 2024. 
 
Sammantaget visar ovanstående prognoser på en positiv förändring av 
kommunens ekonomiska förutsättningar med 129 mnkr för 2024, jämfört 
den beslutade budgeten för 2024. Viktigt att notera är dock att den 
beslutade budgeten inte innehåller något budgeterat positivt resultat 2024, 
utan det sänktes tillfälligt till noll för att mildra effekten på nämnderna av 
de kraftigt ökade pensionskostnaderna. Umeå kommun har ett resultatmål 
på 1% av skatteintäkter, generella statsbidrag och utjämning, vilket brukar 
beaktas i budget. Detta för att delfinansiera de planerade investeringarna 
men också för att ha en buffert. I kommunallagen finns ett s k balanskrav, 
vilket innebär att kommuner måste återställa eventuella negativa resultat 
inom tre år. Därför är det extra viktigt att ha en buffert i det fall det 
kommer oförutsedda kostnader, eller bortfallande intäkter som inte kan 
hanteras ett enskilt år. För tillväxtkommuner som har stora 
investeringsbehov bör dessutom resultatnivåerna vara betydligt högre än 1 
% för att undvika alltför stor lånefinansiering av investeringarna, vilket 
Kommuninvest påtalat och som också framkommit i den långsiktiga analys 
av Umeå kommuns finansiella förutsättningar som Sweco gjort på uppdrag 
av kommunen. 
 
Det ekonomiska utrymmet som de reviderade prognoserna tillsammans 
ger uppgår till 1,4 % av skatteintäkter, generella statsbidrag och utjämning. 
Mot bakgrund av det osäkra ekonomiska läget och att det i beslutad 
budget för 2024 inte finns någon buffert, är stadsledningskontorets förslag 
till beslut att dessa 1,4 % får utgöra en buffert för kommunen 2024. Detta 
för att dels minska risken för ett negativt balanskravsresultat 2024, i 
sammanhanget bör nämnas att nämnderna uppvisar en negativ årsprognos 
2023, dels för att delfinansiera de planerade investeringarna.  
 
För att möjliggöra en god styrning av kommunens ekonomi samt att olika 
behov kan vägas mot varandra inom det ekonomiska utrymme som finns 
att tillgå är det också viktigt att behov av drift- och investeringsmedel, så 
långt det är möjligt, hanteras samlat inom ordinarie budgetprocess. Enligt 
planeringsprocessen fattar fullmäktige beslut om budget i juni för 
kommande år. Detta för att i tidigt skede ge nämnderna kännedom om de 
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ekonomiska förutsättningarna för kommande år vilket var ett av syftena 
med utformningen av nuvarande budget - och planeringsprocess. 
 
I det fall kommunfullmäktige vill stärka arbetet för Umeå växer tryggt och 
säkert med hjälp av den förbättrade prognosen på skatteintäkter, generella 
statsbidrag och utjämning, är stadsledningskontorets bedömning att de 
försämrade prognoserna för pensionskostnader och krafthandelsintäkter 
skall vägas in, samt att ett resultat på åtminstone en procent av 
skatteintäkter, generella statsbidrag och utjämning skall beaktas (93 mnkr).  
Vidare är stadsledningskontorets bedömning att en budgetförstärkning, i 
det fall det ska göras, bör beslutas i form av tilläggsanslag till enskilda 
nämnder/styrelse och inte genom ett helt nytt 
budgetbeslut/planeringsdirektiv för 2024. 
 
Förslag till beslut (tjänsteskrivelsen) 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att prognosticerad förbättring av kommunens ekonomiska förutsättningar 
2024 enligt ärendebeskrivning får utgöra buffert, dels för att minska risken 
för ett negativt balanskravsresultat, dels för att delfinansiera de planerade 
investeringarna. 
 
att, som en följd av att-satsen ovan, inte förändra beslutad budget för 
2024. 

Beslutsunderlag 
Nämndinitiativ: Extra medelstilldelning Umeå växer tryggt och säkert 2.0; 
Hans Lindberg (S) 

Beredningsansvariga 
Lena Höök Gustafsson, ekonomichef 
Anette Sjödin, controller 
 
Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 
Janet Ågren (S) – Bifall till följande att-satser (med anledning av nedan 
beskrivning av bakgrund och nuläge): 
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- att budgeten för 2024 revideras med följande poster:  

1. att budgeten avseende skatteintäkter och generella 
statsbidrag höjs med 230 mnkr 2024 i enlighet med 
regeringens höstbudget. 

2. att höja budget för pensionskostnader på kommunstyrelsen 
med 67 mnkr 2024 utifrån senaste 
pensionskostnadsprognos från KPA.  

3. att sänka budgeten för krafthandelsintäkter på 
kommunstyrelsen med 12 mnkr 2024 utifrån försämrad 
prognos för krafthandelsintäkter. 

4. att tilldela kommunstyrelsen 3 mnkr i ramtillskott för 2024 
för att jobba med ökad styrning och samordning av det 
kommunövergripande arbetet med UVTS2.0.  

5. att tilldela individ- och familjenämnden 35 mnkr i 
ramtillskott för 2024 till förebyggande verksamhet och tidiga 
insatser för att bidra till det kommunövergripande arbetet 
med UVTS2.0. 

6. att tilldela tekniska nämnden 14 mnkr i ramtillskott för 2024 
till trygghetsskapande, jämställda och hållbara åtgärder i 
offentliga miljöer för att bidra till det kommunövergripande 
arbetet med UVTS2.0.  

7. att tilldela för- och grundskolenämnden 3 mnkr i ramtillskott 
för 2024 till att arbeta med att förebygga skolmisslyckande 
och för att bidra till det kommunövergripande arbetet med 
UVTS2.0.  

8. att tilldela gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 1 mnkr 
i ramtillskott för 2024 till att arbeta med att förebygga 
skolmisslyckande och för att bidra till det 
kommunövergripande arbetet med UVTS2.0.  

9. att tilldela fritidsnämnden 1 mnkr i ramtillskott för 2024 till 
att arbeta förebyggande tillsammans med civilsamhället och 
för att bidra till det kommunövergripande arbetet med 
UVTS2.0.  

10. att tilldela kulturnämnden 1 mnkr i ramtillskott för 2024 till 
att arbeta förebyggande med civilsamhället och för att bidra 
till det kommunövergripande arbetet med UVTS2.0.  

11. att budgetera ett resultat på 93 mnkr 2024 vilket motsvarar 
resultatmålet på 1 % av skatteintäkter, generella statsbidrag 
och utjämning. 
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- att ovanstående revideringar ska ingå vid beräkning av förslag på 
budgetramar för styrelse och nämnder i planeringsdirektiv 1 för 
2025–2028. 

- att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen och övriga nämnder, 
samt de kommunala bolagen i uppdrag att bidra till arbetet med 
Umeå växer tryggt och säkert 2.0.  

Bakgrund och nuläge 
En ny samverkanssatsning startade 2018 mellan Umeå kommun och 
polisen i Umeå utifrån den nulägesanalys polisen presenterat 2017. Den 
fick namnet Umeå växer tryggt och säkert. Syftet var att komplettera 
polisens befintliga arbete genom att öka tryggheten, minska brottsligheten 
och motverka tendenser till social oro på de nordöstra stadsdelarna. 
Målbilden var att vända den negativa trend som polisen märkt av och 
larmat om.  
 
UVTS-arbetet har varit framgångsrikt, men den utveckling vi kan se i 
Sverige med nya nationella och internationella trender innebär att arbetet i 
Umeå nu behöver intensifieras ytterligare. En kraftsamling och ny 
inriktning behövs. En sådan inriktning för UVTS för åren 2024–2026 är 
under framtagande och kommer att hanteras av Umebrå i slutet av detta 
år. En inriktning som behöver förstärkas av en gemensam helhetssyn i 
kommunen.   
 
En bättre helhetsbild av det förebyggande arbetet behöver tas fram, samt 
att det tydliggörs vem som gör vad och där olika samverkansgruppers 
uppdrag klargörs. Det behövs även en förstärkt styrning av det 
kommungemensamma arbetet med Umeå växer tryggt och säkert från 
kommunstyrelsen där alla nämnder och verksamheter behöver bidra. UVTS 
behöver därtill inlemmas i det kommunövergripande arbetet med social 
hållbarhet och innovation. 
 
Den kraftsamling som nu behöver göras kan liknas med det arbete som 
gjordes inför kulturhuvudstad. Då arbetade kommunen 
förvaltningsöverskridande och långsiktigt tillsammans med näringslivet och 
ideella aktörer utifrån den gemensamma inriktningen. För att få fler 
aktörer med i arbetet behöver samma steg göras för Umeå växer tryggt och 
säkert så att näringslivet och ideell sektor kan vara med och bidra på ett 
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ännu bättre sätt än idag, samt vara med och finansiera det 
trygghetsskapande och förebyggande arbetet. Mer arbete behöver även 
göras av kommunorganisationen.  
 
Sammanfattningsvis innebär UVTS2.0 en ny och förstärkt inriktning, med 
särskild prioritet på riktat förebyggande arbete och unga i risk, samt en 
uppdaterad lägesbild och åtgärdsplan. I detta ingår en ambition om 
tydligare kommunövergripande styrning från och med 2024. Arbetet ska 
ses som långsiktigt där kommunen i form av skola, socialtjänst, fritid och 
kultur behöver arbeta nära tillsammans med polis, ideell sektor och 
näringsliv. De nya samhällsutmaningarna kräver nya arbetssätt och 
samarbete över organisations- och förvaltningsgränser på ett helt annat 
sätt än tidigare. Syftet med UVTS2.0. är att komplettera den ordinarie 
verksamheten genom utvecklad samverkan och ökad styrning med nya 
innovativa grepp baserade på evidensbaserade metoder och forskning.  
 
Särskilda uttalanden 
Bore Sköld (V) – Återkommer i kommunstyrelsen. 
Lena Andersson (M) – Återkommer i kommunstyrelsen. 
Mattias Larsson (C) – Återkommer i kommunstyrelsen. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till tjänsteskrivelsens förslag mot Janet Ågrens (S) yrkanden. 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar bifalla Janet Ågrens yrkanden. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Lena Andersson (M) och Elmer Eriksson (M) 
- att inte tillskjuta extra ramtillskott 1 mnkr till kulturnämnden 
 -att tillskjuta extra ramtillskott 15 mnkr till tekniska nämnden 
 
Veronica Kerr (KD) - att budgeten för 2024 revideras med följande poster: 
1. Att budgeten avseende skatteintäkter och generella 
statsbidrag höjs med 230 mnkr 2024 i enlighet med 
regeringens höstbudget. 
2. Att höja budget för pensionskostnader på 
kommunstyrelsen med 67 mnkr 2024 utifrån senaste 
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pensionskostnadsprognos från KPA. 
3. Att sänka budgeten för krafthandelsintäkter på 
kommunstyrelsen med 34 mnkr 2024 utifrån försämrad 
prognos för krafthandelsintäkter. 
4. Att tilldela kommunstyrelsen 36 mnkr i ramtillskott för 2024 
för att jobba med åtgärder styrning och samordning av 
arbetet med UVTS2.0. 
5. Att budgetera ett resultat på 93 mnkr 2024 vilket 
motsvarar resultatmålet på 1 % av skatteintäkter, generella 
statsbidrag och utjämning. 
6. att ovanstående revideringar ska ingå vid beräkning av förslag på 
budgetramar för styrelse och nämnder i planeringsdirektiv 1 för 2025– 
2028. 
7. att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen och övriga nämnder, samt 
de kommunala bolagen i uppdrag att bidra till arbetet med Umeå växer 
tryggt och säkert 2.0. 
 
Maria Lindvall (L) - att budgeten för 2024 revideras med följande poster:   
1. Att budgeten avseende skatteintäkter och generella statsbidrag höjs 
med 230 mnkr 2024 i enlighet med regeringens höstbudget.   
2. Att höja budget för pensionskostnader på kommunstyrelsen med 67 
mnkr 2024 utifrån senaste pensionskostnadsprognos från KPA.   

3. Att sänka budgeten för krafthandelsintäkter på kommunstyrelsen med 
12 mnkr 2024 utifrån försämrad prognos för krafthandelsintäkter.   

4. Att tilldela kommunstyrelsen 3 mnkr i ramtillskott för 2024 för att jobba 
med ökad styrning och samordning av det kommunövergripande arbetet 
med UVTS2.0.   

5. Att tilldela individ- och familjenämnden 35 mnkr i ramtillskott för 2024 
till förebyggande verksamhet och tidiga insatser för att bidra till det 
kommunövergripande arbetet med UVTS2.0.   

6. Att tilldela tekniska nämnden 11 mnkr i ramtillskott för 2024 till 
trygghetsskapande, jämställda och hållbara åtgärder i offentliga miljöer för 
att bidra till det kommunövergripande arbetet med UVTS2.0.   
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7. Att tilldela för- och grundskolenämnden 4 mnkr i ramtillskott för 2024 till 
att arbeta med att förebygga skolmisslyckande och för att bidra till det 
kommunövergripande arbetet med UVTS2.0.   

8. Att tilldela gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 1 mnkr i 
ramtillskott för 2024 till att arbeta med att förebygga skolmisslyckande och 
för att bidra till det kommunövergripande arbetet med UVTS2.0.   

9. Att tilldela fritidsnämnden 4 mnkr i ramtillskott för 2024 till att arbeta 
förebyggande tillsammans med civilsamhället och för att bidra till det 
kommunövergripande arbetet med UVTS2.0.   

10. Att budgetera ett resultat på 93 mnkr 2024 vilket motsvarar 
resultatmålet på 1 % av skatteintäkter, generella statsbidrag och 
utjämning.   

• att ovanstående revideringar ska ingå vid beräkning av förslag på 
budgetramar för styrelse och nämnder i planeringsdirektiv 1 för 
2025– 2028.   

• att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen och övriga nämnder, 
samt de kommunala bolagen i uppdrag att bidra till arbetet med 
Umeå växer tryggt och säkert 2.0.  

Janet Ågren (S), Nils Seye Larsen (MP) och Mattias Larsson (C) - bifall till 
näringslivs- och arbetsutskottets förslag 

Särskilt uttalande 
Bore Sköld (V) – Återkommer i kommunfullmäktige 

Propositionsordning som godkänns 
Ordföranden ställer bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag mot 
bifall till moderaternas förslag mot bifall till kristdemokraternas förslag mot 
bifall till liberalernas förslag. Kommunstyrelsen bifaller näringslivs- och 
arbetsutskottets förslag. 

Protokollsanteckning 
Mattias Larsson (C) med instämmande av Maria Lindvall (L) - Centerpartiet 
biträder förslaget om extra medelstilldelning till UVTS 2.0, detta beroende 
på ärendets allvarliga art och att det gäller att agera skyndsamt. Tyvärr så 
gör den korta tiden för beredning av ärendet inför beslut i KS och KF att 
möjligheterna till brett medskapande saknas. Det är något som ett ärende 
av denna vikt skulle behöva för att skapa den gemensamma politiska 
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samling som behövs nu. Vi hoppas att det kommande arbetet med UVTS 
2.0 kommer präglas av en högre grad av medskapande och att man i detta 
också med kraft bjuder in till deltagande från civilsamhället. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Anders Ågren, Anders Sellström, Maja 
Westling Palmberg, Davis Kaza, Bore Sköld, Anna-Karin Sjölander, Lennart 
Arvidsson, Maria Lindvall, Fredrik Rönn, Hanna Lundin Jernberg, Helena 
Smith, Tomas Wennström, Ellen Ström, Janet Ågren, Lars Forsgren, Patrik 
Brännberg, Andreas Lundgren, Anders Norqvist, Jan-Olov Carlsson, Nils 
Seye Larsen, Tobias Holmbom och Liv Olsson Zetterberg. 
 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S), Maja Westling (C), Fredrik Rönn (C), Helena Smith (S), 
Tomas Wennström (S), Janet Ågren (S)., Andreas Lundgren (S) och Nils 
Seye Larsen (MP) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Anders Ågren (M) – Bifall till kommunstyrelsens förslag med följande två 
ändringar: 

1 att inte tillskjuta extra ramtillskott 1 mnkr till kulturnämnden 
2 att tillskjuta extra ramtillskott 15 mnkr till tekniska nämnden. 

 
Anders Sellström (KD) – att budgeten för 2024 revideras med följande 
poster: 

1 att budgeten avseende skatteintäkter och generella 
statsbidrag höjs med 230 mnkr 2024 i enlighet med 
regeringens höstbudget. 

2 att höja budget för pensionskostnader på 
kommunstyrelsen med 67 mnkr 2024 utifrån senaste 
pensionskostnadsprognos från KPA. 

3 att sänka budgeten för krafthandelsintäkter på 
kommunstyrelsen med 34 mnkr 2024 utifrån försämrad 
prognos för krafthandelsintäkter. 

4 att tilldela kommunstyrelsen 36 mnkr i ramtillskott för 2024 
för att jobba med åtgärder styrning och samordning av 
arbetet med UVTS2.0. 

5 att budgetera ett resultat på 93 mnkr 2024 vilket 
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motsvarar resultatmålet på 1 % av skatteintäkter, generella 
statsbidrag och utjämning. 

6 att ovanstående revideringar ska ingå vid beräkning av förslag på 
budgetramar för styrelse och nämnder i planeringsdirektiv 1 för 
2025–2028. 

7 att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen och övriga nämnder, 
samt de kommunala bolagen i uppdrag att bidra till arbetet med 
Umeå växer tryggt och säkert 2.0. 

 
Bore Sköld (V), Lennart Arvidsson (V), Ellen Ström (V), Jan-Olov Carlsson 
(V) och Tobias Holmbom (V) – yrkar följande: 

1 att behålla ett budgeterat resultatmål på 0% för 2024, dvs. avslå 
socialdemokraternas sista delpunkt: Att budgetera ett resultat på 
93 mnkr 2024 vilket motsvarar resultatmålet på 1 % av 
skatteintäkter, generella statsbidrag och utjämning. 

2 att tilldela utöka budgetram till nämnder enligt följande: 
Äldrenämnden (ÄN)    20 mkr 
Individ- och familjenämnden (IFN)         30 mkr 
Tekniska nämnden (TN)      15 mkr 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden (GVN)         10 mkr 
För- och grundskolenämnden (FGN)               10 mkr  
Fritidsnämnden (FN)                                                    8 mkr 

Davis Kaza (AP) – yrkar följande (motivering finns under reservation): 
1 att Kommunstyrelsens yrkanden 1-3 står kvar 
2 att Kommunstyrelsens yrkanden 4-11 stryks 
3 att Äldrenämnden tilldelas 39,4 miljoner  
4 att Tekniska nämnden tilldelas 78 miljoner 
5 att Individ- och familjenämnden tilldelas 28 miljoner 
6 att För- och grundskolenämnden tilldelas 2,5 miljoner 
7 att Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden tilldelas 0,9 miljoner 
8 att 2,1 miljoner avsätts till en satsning på arbetsskor inom 

hemtjänsten. 
 

Anna-Karin Sjölander (C), Fredrik Rönn (C), Anders Norqvist (L) och 
Anders Sellström (KD) – Tilläggsyrkande: Att berörda nämnderna redovisar 
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hur tilldelade medel använts förebyggande för att göra Umeå tryggt & 
säkert. 
 
Maria Lindvall (L), Anders Norqvist (L) och Hanna Lundin Jernberg (L) – att 
budgeten för 2024 revideras med följande poster:   
 

1 att budgeten avseende skatteintäkter och generella statsbidrag höjs 
med 230 mnkr 2024 i enlighet med regeringens höstbudget. 

2 att höja budget för pensionskostnader på kommunstyrelsen med 67 
mnkr 2024 utifrån senaste pensionskostnadsprognos från KPA.   

3 att sänka budgeten för krafthandelsintäkter på kommunstyrelsen 
med 12 mnkr 2024 utifrån försämrad prognos för 
krafthandelsintäkter.   

4 att tilldela kommunstyrelsen 3 mnkr i ramtillskott för 2024 för att 
jobba med ökad styrning och samordning av det 
kommunövergripande arbetet med UVTS2.0.   

5 att tilldela individ- och familjenämnden 35 mnkr i ramtillskott för 
2024 till förebyggande verksamhet och tidiga insatser för att bidra 
till det kommunövergripande arbetet med UVTS2.0.   

6 att tilldela tekniska nämnden 11 mnkr i ramtillskott för 2024 till 
trygghetsskapande, jämställda och hållbara åtgärder i offentliga 
miljöer för att bidra till det kommunövergripande arbetet med 
UVTS2.0.   

7 att tilldela för- och grundskolenämnden 4 mnkr i ramtillskott för 
2024 till att arbeta med att förebygga skolmisslyckande och för att 
bidra till det kommunövergripande arbetet med UVTS2.0.   

8 att tilldela gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 1 mnkr i 
ramtillskott för 2024 till att arbeta med att förebygga 
skolmisslyckande och för att bidra till det kommunövergripande 
arbetet med UVTS2.0.   

9 att tilldela fritidsnämnden 4 mnkr i ramtillskott för 2024 till att 
arbeta förebyggande tillsammans med civilsamhället och för att 
bidra till det kommunövergripande arbetet med UVTS2.0.   

10 att budgetera ett resultat på 93 mnkr 2024 vilket motsvarar 
resultatmålet på 1 % av skatteintäkter, generella statsbidrag och 
utjämning.   
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• att ovanstående revideringar ska ingå vid beräkning av förslag på 
budgetramar för styrelse och nämnder i planeringsdirektiv 1 för 
2025– 2028.   

• att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen och övriga nämnder, 
samt de kommunala bolagen i uppdrag att bidra till arbetet med 
Umeå växer tryggt och säkert 2.0.  

Lars Forsgren (SD) – ändringsyrkande där vi utifrån majoritetens förslag gör 
följande korrigeringar: 

- Kulturnämnden -1 
- Fritidsnämnden -1 
- Kommunstyrelsen -3  
- Tekniska nämnden +2 
- IFO +3 

 
Propositionsordning som godkänns 
Kommunstyrelsens förslag mot Moderaternas förslag mot 
Kristdemokraternas förslag mot Vänsterpartiets förslag mot Liberalernas 
förslag mot Sverigedemokraternas förslag mot Arbetarpartiets förslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag.  
 
Avslag mot bifall till Centerpartiets tilläggsyrkande. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige avslår tillägget. Votering begärs. 
 
Voteringsproposition 
Ja-röst för avslag till tilläggsyrkandet. 
Nej-röst för bifall till tilläggsyrkandet. 
 
Omröstningsresultat 
Med 53 ja-röster mot 12 nej-röster beslutar kommunfullmäktige att avslå 
tilläggsyrkandet.   Voteringslista. 
 
Reservation 
Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 
egna yrkanden. Ska Umeå kunna förbli en trygg och säker plats måste 
resurser finnas där de bäst behövs. Skolans, förskolans och fritidshemmens 
personal måste ha tillräckligt med tid till att möta och lära känna eleverna. 
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Ungdomsgårdarna behöver förstärkning och likaså föreningslivet och 
kulturen. Socialtjänsten kan inte längre dras med sparkrav, utan behöver 
kunna arbeta med det som är viktigt för att barn ska få det stöd de behöver 
i rätt tid. Inte heller kan vi ha äldreboenden som hotas med nedläggning, 
personal som inte mäktar med och en socialtjänst på bristningsgränsen. 
Listan kan göras lång. I den budget som antogs så sent som i juni fanns 
nedskärningar som tveklöst skulle ha försämrat utsikterna för ett tryggt och 
säkert Umeå. Vänsterpartiet var starkt kritiskt till detta och lade därför ett 
budgetförslag som på ett ansvarsfullt sätt svarade mot de behov som 
nämnderna pekat ut. Vänsterpartiet välkomnar Socialdemokraternas och 
Miljöpartiets nämndinitiativ om en budgetrevidering, men är fortsatt 
kritiskt till att närmare 100 miljoner inte används för att stärka välfärden 
2024 när ett sådant tillfälle nu har öppnats. Förslaget till budgetrevidering 
innebär att överge det befintliga resultatmålet på 0% och sätta det till 1 %. 
Detta trots de senaste årens rekordöverskott, avbetalning på pensionsskuld 
och en bräddfylld resultatutjämningsreserv. Även med en ökning av 
nämndernas ramar enligt förslaget blir 2024 ett år av fortsatta 
nedskärningar i välfärden. Vänsterpartiet föreslår att Umeå kommun 
behåller det befintliga resultatmålet på 0% för 2024 och i stället fördelar 
dessa skattemedel till ungas fritid, skolan, socialtjänsten och omsorgen. 
 
Davis Kaza, för Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 
egna yrkanden. Arbetarpartiet anser att de extra pengar som kommunen 
har att disponera inför 2024 ska användas för att ge de fem största 
nämnderna full täckning för index- och volymökningar. Projektet "Umeå 
växer tryggt och säkert" kräver att de lagstadgade basverksamheterna i 
kommunen har tillräckliga resurser. Det går inte att kompensera för 
nedskärningar i verksamheterna genom att anslå mer pengar till olika 
projekt. 
 
Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden. 
 
Veronica Kerr, för Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden. 
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Protokollsanteckning 
Maja Westling Palmberg (C) med instämmande av Liberalerna  - 
Centerpartiet biträder förslaget om extra medelstilldelning till UVTS 2.0, 
detta beroende på ärendets allvarliga art och att det gäller att agera 
skyndsamt. Tyvärr så gör den korta tiden för beredning av ärendet inför 
beslut i KS och KF att möjligheterna till brett medskapande saknas. Det är 
något som ett ärende av denna vikt skulle behöva för att skapa den 
gemensamma politiska samling som behövs nu. Vi hoppas att det 
kommande arbetet med UVTS 2.0 kommer präglas av en högre grad av 
medskapande och att man i detta också med kraft bjuder in till deltagande 
från civilsamhället. 

Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder och kommunala bolag   
 
 
 
  



Voteringslista 

Nämndinitiativ om extra medelstilldelning Umeå växer tryggt och säkert 2.0 
 
Ja för avslag till tilläggsyrkandet 
Nej för bifall till tilläggsyrkandet 
 
Resultat 
 Ja 53 
 Nej 12 
 Ej röstat 0 

 

  Röst 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) Ja 

2 Alireza Mosahafi (M) Ja 

3 Jan-Olov Carlsson (V) Ja 

4 Hans Lindberg (S) Ja 

5 Anders Ågren (M) Ja 

6 Janet Ågren (S) Ja 

7 Ulrik Berg (M) Ja 

9 Lars Forsgren (SD) Ja 

11 Bore Sköld (V) Ja 

12 Mikael Berglund (S) Ja 

13 Kjerstin Widman (M) Ja 

14 Christina Bernhardsson (S) Ja 

21 Igor Hell (M) Ja 

22 Moa Brydsten (S) Ja 

23 Mikael Jonsson (SD) Ja 

24 Tomas Wennström (S) Ja 

25 Carin Nilsson (S) Ja 

26 Elmer Eriksson (M) Ja 

27 Nils Seye Larsen (MP) Ja 

28 Ellen Ström (V) Ja 

29 Andreas Lundgren (S) Ja 

30 Marianne Löfstedt (M) Ja 

32 Helena Smith (S) Ja 

33 Daniell Andersson (V) Ja 

34 Håkan Johansson (S) Ja 

35 Madelene Nord (M) Ja 

36 Anneli Andersson (S) Ja 

37 Maria Nilsson (SD) Ja 

38 Mariam Salem (MP) Ja 

39 Per-Erik Johansson (S) Ja 

41 Åsa Bäckström (V) Ja 

42  Rebecka Jakobsson (S)  Ja  



Voteringslista 

43 Joline Göttfert (M) Ja 

47 Lena Karlsson Engman (S) Ja 

48 Jan Lundberg (S) Ja 

49  Lena Andersson (M)  Ja  
50 Liv Olsson Zetterberg (V) Ja 

52 Anders Hägglund (S) Ja 

53 Stefan Nordström (M) Ja 

54 Wilhelm Wikberg (SD) Ja 

55 Lars Brännström (MP) Ja 

56 Elin Nejne (S) Ja 

57 Lennart Arvidsson (V) Ja 

59 Gunnar Dahlberg (S) Ja 

60  Greger Knutsson (M)  Ja  
61 Beatrice Årebrand (S) Ja 

63 Mehrana Bassami (S) Ja 

64 Emma Vigren (S) Ja 

203 Pär Berglund (S) Ja 

207 Ari Leinonen (S) Ja 

219 Johan Stål (V) Ja 

221 Tobias Holmbom (V) Ja 

230 Johan Asplund (MP) Ja 

15 Maria Lindvall (L) Nej 

16 Patrik Brännberg (AP) Nej 

17 Veronica Kerr (KD) Nej 

20 Maja Westling Palmberg (C) Nej 

31 Anna-Karin Sjölander (C) Nej 

40 Anders Norqvist (L) Nej 

44 Davis Kaza (AP) Nej 

45 Anders Sellström (KD) Nej 

46 Fredrik Rönn (C) Nej 

58 Robert Axebro (C) Nej 

65 Hanna Lundin Jernberg (L) Nej 

225 Julia Algotsson (C) Nej 
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§ 222 

 
Diarienr: KS-2023/00754 

Individ- och familjenämndens budget, 
verksamhetsplan, internkontrollplan 2024 - Beslut 
om tilläggsäskande till kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå individ- och familjenämndens äskande om ramtillskott på 80 
mnkr 2024. 
 
Reservation 
Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 
egna yrkanden 

Ärendebeskrivning 
Individ- och familjenämnden har äskat om ramtillskott mot bakgrund av 
ökade kostnader för placeringar samt ökade kostnad för lagkravet om 11-
timmars dygnsvila. Av ärendebeskrivningen framgår att kostnaderna 
beräknas öka med 50 mnkr 2023 och att nämnden avser återkomma i 
samband med årsbokslutet med önskemål om avskrivning. Vidare framgår 
att kostnaderna med anledning av ovan nämnda beräknas öka 80 mnkr 
2024, för vilka nämnden äskar om ramtillskott. Förutom nämndens beslut i 
enlighet med förvaltningens förslag fick förvaltningen i uppdrag att 
komplettera ärendet med faktaunderlag. Förvaltningen har efter beslutet 
kompletterat ärendet med faktaunderlag samt en tjänsteskrivelse, se 
bilagor. 
 
Under hösten 2023 har nya ekonomiska prognoser visat på en förbättring 
av de ekonomiska förutsättningarna 2024, se ärende KS-2023/00822 för 
redogörelse och stadsledningskontorets förslag till hantering. Med 
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hänvisning till föreslagen hantering i det ärendet är stadsledningskontorets 
förslag till beslut att tilläggsäskandet avseende 2024 avslås.  
 
Beträffande nämndens ökade kostnader 2023 utgår stadsledningskontoret 
från det som framgår av ärendebeskrivningen i samband med nämndens 
beslut dvs att nämnden avser återkomma med begäran om avskrivning i 
samband med årsbokslutet. Stadsledningskontoret gör bedömningen att 
den senare inkomna tjänsteskrivelsen som framför ett äskande om 50 
mnkr 2023 inte kan anses beslutad av nämnden och föreslår därför inget 
beslut i frågan i samband med detta ärende. 

Beslutsunderlag 
Individ- och familjenämndens protokoll 
 
Faktaunderlag från förvaltningen: 
- Kostnad scenario för jour bilaga J och dygnsvila BU korttids  
- Beräkning vaken natt i stället för jour Bilaga J  BU korttids FO 
- Beräkning vaken natt i stället för jour Bilaga J särbo FO 
- Kostnad scenario för jour Bilaga J och dygnsvila Personlig assistans  
- Kostnad scenario jour enligt Bilaga J och dygnsvila IFO verksamheter  
- Kostnad scenario för jour Bilaga J och dygnsvila särbo 
- Kostnader personlig assistans dygnsvila APT 
 
Tjänsteskrivelse begäran om budgettillskott 

Beredningsansvariga 
Lena Höök Gustafsson, ekonomidirektör 
Anette Sjödin, controller 
 
Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 
Mattias Larsson (C), Janet Ågren (S) och Lena Andersson (M) – Bifall till 
tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Bore Sköld (V) – Återkommer i kommunstyrelsen. 
 
Propositionsordning som godkänns 
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Bifall mot avslag till tjänsteskrivelsens förslag. Ordföranden finner att 
utskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Särskilt uttalande 
Bore Sköld (V) – Återkommer i kommunfullmäktige 
 
Propositionsordning som godkänns 
Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut. Kommunstyrelsen 
bifaller näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg och Bore Sköld. 
 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Bore Sköld (V) – Bifall till förslaget om att IFN ska få utökad ram. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Kommunstyrelsens förslag mot Bore Skölds förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
 
Reservation 
Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 
egna yrkanden. 

Beslutet ska skickas till 
Individ- och familjenämnden   
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§ 223 

 
Diarienr: KS-2023/00796 

Strömbäck - Konts naturreservat - revidering av 
syfte, föreskrifter och skötselplan 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar   
  
att godkänna reviderat beslut om och skötselplan för Strömbäck-Kont 
naturreservat.   
  
att godkänna ansvarsfördelning för Strömbäck-Konts naturreservat.   

Ärendebeskrivning 
Syftet med att revidera beslutet för Strömbäck-konts naturreservat är att 
Umeå kommun övertar den operativa tillsynen från länsstyrelsen över 
reservatet, förtydligar hur reservatet ska skötas, möjliggöra sanering av 
främmande och invasiva arter samt att i enlighet med kommunens 
åtgärdsprogram för vitryggig hackspett genomföra åtgärder som gynnar 
vitryggig hackspett.  
 
Reservatet omfattar totalt 504 ha, i huvudsak hav, skog och våtmarker. 
Strömbäck-Konts naturreservat bildades 1978 av länsstyrelsen i 
Västerbotten i samarbete med Umeå kommun och utökades år 2000 
med Våtöberget av Umeå kommun. Strömbäck-Kont är ett kommunalt 
reservat men länsstyrelsen, som beslutsmyndighet ansvarar för den 
operativa tillsynen och kommunen för reservatets fritidsanläggningar. 
Det har länge pågått en diskussion mellan Umeå kommun och 
länsstyrelsen att kommunen bör även överta den operativa 
förvaltningen som förenklar tillsynen. Länsstyrelsen bibehåller dock 
förvaltningen över Natura 2000 området.  
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Sedan 2017 pågår en översyn av förvaltningen och tillsyn i reservatet. 
Revidering av reservatets förskrifter och skötselplan är en del av översynen 
som möjliggör utökad lövskötsel och sanering av invasiva och främmande 
arter. Översynen innebär också att se över reservatets friluftsanläggningar. 
Strömbäck-Kont är mycket populärt besöksmål året 
om men speciellt sommartid och det finns behov av utökad parkering 
och fler grillplatser som ett sätt att sprida ut besökarna i reservatet.  

Reservatet är mycket populärt för motion och friluftsliv samt för 
naturintresserade vilket gör att reservatet behöver ha regelbunden tillsyn 
och att ansvaret för förvaltningen är tydligt fördelat inom kommunen.  
 
Umeå kommun har även upprättat ett lokalt åtgärdsprogram för 
vitryggig hackspett där Strömbäck-Konts lövrika skogar är en del av 
programmet. För att möjliggöra åtgärder i reservatet som gynnar 
vitryggig hackspett behöver skötselplanen revideras så att det på sikt 
skapas lövskogar som gynnar vitryggig hackspett och andra lövgynnade 
arter. 

Beslut om revidering om beslut, syfte, föreskrifter och skötselplan bifogas, 
se bilaga 2. Ändringar har sammanfattats i bilaga 3.  
 
Beslutet innebär att ansvarig kommunal verksamhet inte längre anges i 
beslutet. Skötseln av reservatet är fördelad på olika nämnder och 
verksamheter inom kommunen. Beslut om reservat är en omfattande och 
bestående process och revidering av reservatet kräver särskilda skäl, 
samtidigt som organisationen inom kommunen troligen förändras över tid. 
Det finns dock ändå ett behov av att förtydliga ansvarsfördelningen och 
därför hanteras detta genom ett separat beslut. Fördelningen utgår från 
respektive verksamhets huvudsakliga uppdrag och kompetens bifogas, se 
bilaga 4.  
 
Strömbäck-Kont sköts till viss del med befintliga medel, men behovet 
kommer att öka bland annat genom investeringar av nya grillplatser och 
anläggningar enligt skötselplanen. Budgeten planerats att lösas dels med 
olika naturvårdsbidrag, i övrigt kommer berörda verksamheter att lägga in 
behov i respektive budget. 
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Beslut samt fördelning av ansvar har tagits fram gemensamt av Miljö och 
hälsoskydd, Gator och parker, Fritid och Mark och exploatering. Beslut om 
att godkänna handlingarna ska fattas av kommunfullmäktige.  
 

Beslutsunderlag 
Bilaga 1: Länsstyrelsens beslut från 1978 och Umeå kommuns beslut om 
utökning 2000 
Bilaga 2: Beslut om syfte, föreskrifter och skötselplan för Strömbäck-Konts 
naturreservat 
Bilaga 3: Sammanfattning av ändringar 
Bilaga 4: Ansvarsfördelning för förvaltning av Strömbäck-Konts 
naturreservat 
Bilaga 5: Sändlista 

Beredningsansvariga 
Marlene Olsson, Miljö och hälsoskydd 
 
Planeringsutskottets beslutsordning 
Kommunstyrelsens planeringsutskott bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen bifaller planeringsutskottets förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Mikael Berglund, Lars Brännström, Ulrik Berg och Julia 
Algotsson. 
 
Yrkanden 
Mikael Berglund (S), Ulrik Berg (M) och Julia Algotsson (C) – Bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
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Beslutet ska skickas till 
Marlene Olsson för vidare expediering 
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§ 224 

 
Diarienr: KS-2020/00605 

Antagande: Fördjupad översiktsplan för Täfteå 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta Översiktsplan Umeå kommun Fördjupning för Täfteå. 

Ärendebeskrivning 
Bakgrund 
Kommunstyrelsens planeringsutskott beslutade i augusti 2020 om att 
inleda arbetet med att ta fram en fördjupad översiktsplan för 
Täfteå. Bakgrunden var att det fanns många utvecklingsinitiativ och starkt 
bebyggelsetryck, samtidigt som Täfteå hade en gammal översiktsplan som i 
princip var genomförd och fungerade hindrande. Inriktningen för 
planarbetet tar avstamp i kommunens övergripande mål och strategier om 
hållbar tillväxt och tydliggör hur Täfteå kan utvecklas och planen skapar 
planmässiga förutsättningar för Täfteå att växa med en hållbar 
bebyggelsestruktur som verkar för trivsamma boendemiljöer och ett rikt 
näringsliv.  
 
Täfteå är en gammal jordbruks- och fiskeby med anor från medeltiden 
samt närhet till värden som hav, å och vackra landskapsrum samtidigt som 
det har ett mycket attraktivt läge nära staden. Intresset att utveckla 
bebyggelse i Täfteå har länge varit stort. Med den nya översiktsplanen är 
ambitionen att ta ett helhetsgrepp och skapa långsiktiga förutsättningar för 
Täfteås framtida utveckling. Planarbetet har tagit avstamp i bland annat en 
bebyggelsestrukturanalys samt en landskapsrumsanalys i syfte att kunna 
föreslå en framtida struktur som möjliggör utveckling men som samtidigt 
tar fasta på viktiga värden. Som grund för planförslaget ligger också de 
synpunkter som inkommit via tidiga dialoger, under samråd samt 
granskning. 
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Planförslaget var på samråd under hösten 2021 och utifrån inkomna 
synpunkter justerades planförslaget. Den största förändringen var att ett 
verksamhetsområde, V2, lades till i samhällets östra del samt en del mindre 
justeringar och förtydliganden. Innan granskning blev planen 
återremitterad i maj 2022 för att pröva inarbetandet av ett 
bebyggelseområde i anslutning till befintlig butik dels för service, dels för 
bostäder. Därtill efterfrågades en undersökning för att pröva möjligheten 
till åtgärder för att säkra användandet av befintlig småbåtshamn. Planen 
reviderades utifrån ett inriktningsbeslut i kommunstyrelsens 
planeringsutskott i december 2022, där ett bebyggelseområde, B5, lades 
till intill befintlig butik och ställningstaganden kring muddring i Täftefjärden 
ströks ur planen.  
 
Under perioden 14 februari – 14 maj 2023 var det reviderade planförslaget 
på granskning, där sammanlagt 62 yttranden inkom (varav 49 från 
privatpersoner). De flesta yttrandena hade synpunkter kring de nya 
områdena i planförslaget, bebyggelseområde B5 intill butiken samt 
verksamhetsområde V2 i den östra delen av samhället. I september 2023 
tog kommunstyrelsens planeringsutskott ett inriktningsbeslut om att i den 
fortsatta planläggningen låta båda centrala områdena B5 och B6 kvarstå i 
enlighet med granskningsförslaget. Efter granskning av planen samt 
inriktningsbeslut har ett antal mindre förändringar av planen gjorts;  
 

• Verksamhetsområdena V1 och V2 har justerats i manér 
(färgsättning) för att harmonisera med övriga delar av Umeå 
kommuns översiktsplan. 

• Verksamhetsområde V2 har justerats i sin utbredning i den västra 
delen av området. 

• Planhandlingen kompletteras med upplysning om att geotekniska 
undersökningar kan behöva göras innan exploatering. 

• Bebyggelseområde B1 kompletteras med att en förskola förslagsvis 
lokaliseras i områdets sydvästra del som angränsar mot befintlig 
bebyggelse. 

• V2 kompletteras med att en skogsremsa om möjligt sparas mot 
vägen, för att visuellt avskärma verksamhetsområdet mot vägen. 

• Planhandlingen kompletteras med utfallet av målsättningar kopplat 
till deltagande i dialoginsatserna. 



Sida 76 av 95 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2023-11-27 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

• Beskrivningen av B5 utvecklas för att tydliggöra vilken typ av 
bebyggelse som är aktuell samt motiv till varför området behövs 
långsiktigt i Täfteå och varför det utgör väsentligt samhällsintresse. 

• Avsnittet ”Byggande på jordbruksmark” utvecklas med tydligare 
ställningstaganden 

• Planhandlingen kompletteras med ett flygfoto med B5 markerat 
• Planhandlingen kompletteras med att befintliga skoterleder kan 

behöva justeras i sin sträckning i och med utvecklingen av B5. 
• Beskrivningarna av miljöbedömningarna kring kulturmiljö och 

ekologiska samband, för att nyansera framför allt kring B5 
• Planförslaget tydliggörs i avsnittet I1- Täfteborg, för att ge exempel 

på funktioner som kan tänkas utökas i ett framtida Täfteå. 

 
Sammanfattning av planförslaget 
Planförslaget möjliggör ny bebyggelse i attraktiva lägen i Täfteå, där 
tillkommande bebyggelse binder samman befintlig bebyggelse och 
målpunkter och på så vis ger möjligheter till gena avstånd och spontana 
möten samtidigt som rekreationsområden i ytterkanten bevaras. 
Planförslaget skapar även förutsättningar för en ökad variation av 
boendeformer. De utpekade områdena kompletterar nuvarande struktur 
och ger ett välkommet tillskott av bostäder. Ett antal strategiska områden 
pekas ut som lämpligt för flerfamiljshus, vilket finns ett stort behov av i 
Täfteå samt är önskvärt utifrån en effektiv markanvändning. I övrigt väntas 
Täfteå växa med företrädesvis småhus eller gruppbyggda småhus i form av 
kedjehus eller radhus. 
 
Med en befolkningsutveckling i Täfteå kommer även behov av 
centrumfunktioner att öka. För att Täfteå ska vara en attraktiv by med 
närhet till servicefunktioner föreslås en utveckling av 
centrumverksamheter centralt i byn med utgångspunkt i befintlig 
livsmedelsbutik. På båda sidor av ån, intill Skomakarvägen och med närhet 
till kollektivtrafik, föreslås en tätare bebyggelse tillsammans med 
centrumskapande verksamheter.  
 
I Täfteå finns stora värden i form av tillgång till naturnära rekreation och 
för att möta och stärka dessa värden föreslås bland annat en utveckling av 
stråket längs Täfteån samt området vid småbåtshamnen och det gamla 
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fiskeläget Strana. Att tillgängliggöra området vid ån bidrar med ett centralt 
vattennära rekreationsstråk som löper genom hela byn och sammanbinder 
den med fjärden. Strana är en uppskattad pärla som kan stärkas som 
besöksmål.  
 
Det stråk av jordbruksmark som löper genom byn i nod-sydlig riktning har 
flera viktiga funktioner. Förutom det primära, att skapa förutsättningar för 
att bedriva ett aktivt jordbruk, så bidrar det även till Täfteås landskapsbild 
där jordbruksmarken länge varit ett framträdande inslag.  
 
Områden för verksamhetsutveckling föreslås i samhällets västra och östra 
utkant intill Skomakarvägen. Lägena är strategiskt placerade i närheten av 
infrastruktur samt hållplats för kollektivtrafik. Områdena är lämpliga för 
småskalig industri eller ytkrävande verksamheter som inte bör 
samlokaliseras med bostadsbebyggelse.  
Väster om samhället reserveras en yta för tillkommande jordbruksmark. 
Att behålla och utveckla mark för odling och lokal matproduktion är av stor 
vikt för att bygga ett robust framtida samhälle. Här finns möjlighet att 
tillföra mark som ligger i träda och som med relativt enkla medel skulle 
kunna brukas på nytt. Detta ger ett positivt tillskott till arealen 
jordbruksmark i kommunen totalt sett.  
 
Planarbetet har bedrivits av övergripande planering/fysisk planering i en 
bred samverkan med kommunala verksamheter och bolag som verkar inom 
samhällsbyggnadsprocessen. 

Beslutsunderlag 
Översiktsplan Umeå kommun Fördjupning för Täfteå – antagandehandling 
Granskningsutlåtande 

Beredningsansvariga 
Hanna Jonsson 
Ebba Sundström 
Pernilla Helmersson 
Maria Blomqvist 
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Planeringsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 
Mattias Larsson (C) - Centerpartiet anser inte att aktivt brukad åkermark 
bör bebyggas därför yrkar vi att område B6 undantas från ÖPL-förslaget. 
 
Ulrik Berg (M), Mikael Berglund (S) och Ellen Ström (V) – bifall till 
tjänsteskrivelsens förslag 
 
Propositionsordning som godkänns 
Ordförande ställer bifall till tjänsteskrivelsens förslag mot bifall till 
Centerpartiets ändringsyrkande. Planeringsutskottet bifaller 
tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Nils Seye Larsen (MP) 
 - Avslag för förslaget att göra om B5 från jordbruksmark till 
bebyggelseområde 
- Att B6 förblir ett utredningsområde för bebyggelse i enlighet med 
ursprungligt förslag till FÖP 
 
Mattias Larsson (C) - att område B6 undantas från ÖPL-förslaget 
 
Janet Ågren (S) - bifall till planeringsutskottets förslag 
 
Propositionsordning som godkänns 
Ordföranden ställer bifall till planeringsutskottets förslag mot bifall till Nils 
Seye Larsens förslag mot bifall till Mattias Larssons förslag. Kommun-
styrelsen bifaller planeringsutskottets förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Janet Ågren, Ulrik Berg, Robert Axebro, Nils Seye 
Larsen, Carin Nilsson, Mikael Berglund, Patrik Brännberg, Veronica Kerr, 
Ellen Ström och Maria Lindvall. 
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Yrkanden 
Janet Ågren (S), Ulrik Berg (M), Carin Nilsson (S), Mikael Berglund (S), 
Veronica Kerr (KD) och Ellen Ström (V) – Bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Robert Axebro (C) med instämmande av Patrik Brännberg (AP) och Maria 
Lindvall (L) – Ändringsyrkande: att område B6 undantas från ÖPL-förslaget. 
 
Nils Seye Larsen (MP) 
 - Avslag för förslaget att göra om B5 från jordbruksmark till 
bebyggelseområde. 
- Att B6 förblir ett utredningsområde för bebyggelse i enlighet med 
ursprungligt förslag till FÖP. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Kommunstyrelsens förslag mot Centerpartiets förslag mot Miljöpartiets 
förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag. Votering begärs. 
 
Huvudförslag: Kommunstyrelsens förslag. 
Motförslag: Centerpartiets m.fl. förslag mot Miljöpartiets förslag. 
Ordföranden finner att Centerpartiets m.fl. förslag ska vara motförslag till 
huvudförslaget. 
 
Voteringsproposition 
Ja-röst för kommunstyrelsens förslag. 
Nej-röst för Centerpartiets m.fl. förslag. 
 
Omröstningsresultat 
Med 50 ja-röster mot 10 nej-röster, 4 som avstår från att rösta och 1  
frånvarande beslutar kommunfullmäktige enligt kommunstyrelsens förslag.  

Voteringslista. 

Beslutet ska skickas till 
Fysisk planering 
Länsstyrelsen i Västerbotten   
  



Voteringslista 

Antagande: Fördjupad översiktsplan för Täfteå 
 
Ja för bifall till kommunstyrelsens förslag 
Nej för bifall till Centerpartiets m.fl. förslag. 
 
Resultat 
 Ja 50 
 Nej 10 
 Avstår 4 
 Ej röstat 1 

 

  Röst 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) Ja 

2 Alireza Mosahafi (M) Ja 

3 Jan-Olov Carlsson (V) Ja 

4 Hans Lindberg (S) Ja 

5 Anders Ågren (M) Ja 

6 Janet Ågren (S) Ja 

7 Ulrik Berg (M) Ja 

9 Lars Forsgren (SD) Ja 

11 Bore Sköld (V) Ja 

12 Mikael Berglund (S) Ja 

13 Kjerstin Widman (M) Ja 

14 Christina Bernhardsson (S) Ja 

17 Veronica Kerr (KD) Ja 

21 Igor Hell (M) Ja 

22 Moa Brydsten (S) Ja 

23 Mikael Jonsson (SD) Ja 

24 Tomas Wennström (S) Ja 

25 Carin Nilsson (S) Ja 

26 Elmer Eriksson (M) Ja 

28 Ellen Ström (V) Ja 

30 Marianne Löfstedt (M) Ja 

32 Helena Smith (S) Ja 

33 Daniell Andersson (V) Ja 

34 Håkan Johansson (S) Ja 

35 Madelene Nord (M) Ja 

36 Anneli Andersson (S) Ja 

37 Maria Nilsson (SD) Ja 

39 Per-Erik Johansson (S) Ja 

41 Åsa Bäckström (V) Ja 

42 Rebecka Jakobsson (S) Ja 



Voteringslista 

43 Joline Göttfert (M) Ja 

45 Anders Sellström (KD) Ja 

47 Lena Karlsson Engman (S) Ja 

48 Jan Lundberg (S) Ja 

49 Lena Andersson (M) Ja 

50 Liv Olsson Zetterberg (V) Ja 

52 Anders Hägglund (S) Ja 

53 Stefan Nordström (M) Ja 

54 Wilhelm Wikberg (SD) Ja 

56 Elin Nejne (S) Ja 

57 Lennart Arvidsson (V) Ja 

59 Gunnar Dahlberg (S) Ja 

60 Greger Knutsson (M) Ja 

61 Beatrice Årebrand (S) Ja 

203 Pär Berglund (S) Ja 

207 Ari Leinonen (S) Ja 

208 Charlotta Vesterlund (S) Ja 

211 Ronny Kassman (S) Ja 

219 Johan Stål (V) Ja 

221 Tobias Holmbom (V) Ja 

15 Maria Lindvall (L) Nej 

16 Patrik Brännberg (AP) Nej 

20 Maja Westling Palmberg (C) Nej 

31 Anna-Karin Sjölander (C) Nej 

40 Anders Norqvist (L) Nej 

44 Davis Kaza (AP) Nej 

46 Fredrik Rönn (C) Nej 

58 Robert Axebro (C) Nej 

65 Hanna Lundin Jernberg (L) Nej 

225 Julia Algotsson (C) Nej 

27 Nils Seye Larsen (MP) Avstår 

38 Mariam Salem (MP) Avstår 

55 Lars Brännström (MP) Avstår 

230 Johan Asplund (MP) Avstår 

63 Mehrana Bassami (S) Ej röstat 
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§ 225 

 
Diarienr: KS-2022/00313 

Utvidgning av verksamhetsområde för vatten och 
spillvatten – uppsamlingsärende 2023 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att utvidga verksamhetsområde för vatten och/eller spillvatten för 
fastigheterna listade under berörda fastigheter. 

Ärendebeskrivning 
Bakgrund 
Umeå kommuns VA-grupp sammanträder regelbundet och bereder 
aktuella exploateringsärenden vilka utgörs av förhandsbesked, 
nybyggnadskartor eller anslutning till redan befintligt bebyggs fastighet 
som har för avsikt att nyttja allmänna vattentjänster. VA-gruppen består av 
representanter från Miljö- och hälsoskydd, Fysisk planering och Vakin. VA-
gruppen utreder om fastigheten i fråga har rätt att nyttja allmänna 
vattentjänster och föreslår om behov anses föreligga att fastigheten eller 
delar av fastigheten införlivas i verksamhetsområde för vatten och/eller 
spillvatten. Behandla ärenden är inkomna under 2022 och 2023.  
 
Bedömning 
Om en fastighet med tilltänkt eller befintlig bebyggelse uppfyller rekvisiten 
för rätten till allmän vatten- och spillvattenförsörjning föreslår VA-gruppen 
att verksamhetsområde för de aktuella vattentjänsterna ska utvidgas för 
fastigheten i fråga. Bedömningen utgår från Lagen om allmänna 
vattentjänster samt grundar sig i Umeå kommuns policydokument och en 
samhällsekonomisk analys.  
 
Berörda fastigheter 
Av de berörda fastigheterna är de flesta föremål för förhandsbesked och 
därmed tillkommande bebyggelse, ett fåtal gäller befintlig bebyggelse vilka 
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framgår nedan. Följande fastigheter eller delar av fastigheter föreslås efter 
beredande i VA-gruppen att införlivas i verksamhetsområde för vatten 
och/eller spillvatten: 
 
Ansmark 9:5 – Verksamhetsområde för endast vatten.  
Baggböle 3:33 – Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Hissjön 1:8 – Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Hissjön 3:2 – Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Hissjön 9:5 – Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Hössjö 3:11 – Verksamhetsområde för endast vatten. 
Innertavle 2:67 – Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Skravelsjö 1:7 – Verksamhetsområde för endast vatten. 
Skravelsjö 1:25 – Verksamhetsområde för endast vatten. Befintlig bebyggelse. 
Skravelsjö 2:31 – Verksamhetsområde för endast vatten. 
Stenbäckstorp 1:1 – Verksamhetsområde för endast vatten. 
Stöcke 11:19 – Verksamhetsområde för endast vatten. 
Stöcke 11:28 – Verksamhetsområde för endast vatten. 
Stöcke 14:2 – Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Stöcksjö 7:35 – Verksamhetsområde för spill och vatten. Befintlig bebyggelse. 
Stöcksjö 18:20 – Verksamhetsområde för spill och vatten.  
Stöcksjö 39:5 – Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Stöcksjö 40:1 – Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Sävar 14:9 – Verksamhetsområde för endast vatten. 
Sörfors 2:8 – Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Sörfors 8:31 – Verksamhetsområde för endast vatten. 
Sörfors 8:32 – Verksamhetsområde för endast vatten. 
Tavelsjö 1:6 – Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Täfteå 8:14 – Verksamhetsområde för endast vatten 
Yttertavle 13:1 – Verksamhetsområde för endast vatten 
Överboda 8:10 – Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Överboda 27:4 – Verksamhetsområde för endast vatten. 
 
Se bilaga 1 för karta och motivering för respektive fastighet.  
 
Stöcksjö 14:23 - Verksamhetsområde för spill och vatten. Detaljplan, se 
bilaga 2. 
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Beslutsunderlag 
Bilaga 1 VA-gruppens förslag till beslut för utvidgande av VO 2023 
Bilaga 2 Stöcksjö 14:23 Beslut om VO för VA 
Planbeskrivning Stöcksjö 14:23 
Plankarta Stöcksjö 14:23 

Beredningsansvariga 
Hanna Jonsson, Fysisk planering 
John Eklund, Vakin 
Henrik Axelsson, Fysisk planering 
Erik Nilsson, Miljö- och hälsoskydd 
 
Planeringsutskottets beslutsordning 
Vid ärendets handläggning görs en redaktionell ändring i Bilaga 1: 
Innertavle 2:67 ska införlivas i verksamhetsområde vatten och spillvatten. 
 
Planeringsutskottet bifaller den reviderade tjänsteskrivelsen. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen bifaller planeringsutskottets förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg 
 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Vakin 
Fysisk planering 
Miljö- och hälsoskydd 
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§ 226 

 
Diarienr: KS-2023/00832 

Avfallstaxa 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta avfallstaxan enligt bilaga för Umeå kommun från och med  
2024-01-01 och tills vidare. Avgiften ska erläggas till Umeå vatten och avfall AB. 

Ärendebeskrivning 
Umeå Kommunföretag AB och Umeva har överlämnat ett förslag till ny 
avfallstaxa. 
 
Totalt sett innebär förslaget till avfallstaxa att de beräknade intäkterna 
kommer att öka för att möta kommande kostnadsökningar och för att 
balansera det ackumulerade resultatet. 
 
Söndagsöppet på återvinningscentraler samt investeringar i dessa 
tillsammans med prisnivåerna på drivmedel och avfallsbehandling är 
bidragande till behoven av taxeökningar. Även kommande  
kostnadsökningar till följd av kommande ansvar för förpackningsinsamling 
ligger till grund för behov av taxehöjningar inför 2024. 
 
Till detta ska läggas övriga kostnadsökningar i verksamheten till följd av 
bland annat inflationen och räntenivåer. 
 
Förslaget till kommande taxa innebär att samtliga avgifter i taxan kommer 
att höjas och det kommer att generera en intäktsökning på ungefär 13%.  
Exempel på hur taxeförslaget faller ut på villahushåll respektive 
flerbostadshus finns på nästa sida. 
 
Gällande slamavskiljare och slutna tankar kommer avgifterna att behöva 
höjas med ungefär 5 % för att relatera till kostnadsökningar för hämtning 
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och behandling av slam. Den vanligaste hämtningstjänsten, slamavskiljare 
som töms med avvattnande teknik förslås höjas från 1 325 kronor till 1 390 
kronor per hämtningstillfälle.  
 
Taxehöjningen är nödvändig för att undvika stora underskott i 
verksamheten de kommande åren. 

Beslutsunderlag 
Avfallstaxa 
Protokoll Umeva 2023-10-16 nr 203 punkt 4.2. 
Tjänsteskrivelse Umeva.  
Umeå Kommunföretag AB styrelseprotokoll 2023-11-06 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Kjerstin Widman 
 
Yrkanden 
Kjerstin Widman (M) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Umeva 
Helena Johansson  
Per Sundström  
Robert Hansson   
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§ 227 

 
Diarienr: KS-2023/00833 

VA-taxa 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att höja brukningsavgifterna med i genomsnitt 10,5% 2024-01-01  
 
att anta ny VA-taxa Umeå som är utformad enligt Svenskt Vattens 
publikation P120. 

Ärendebeskrivning 
Umeå Vatten och Avfalls styrelse har lämnat ett förslag till Umeå 
Kommunföretag AB:s styrelse om att höja brukningsavgifterna och att anta 
en ny VA-taxa. Umeå Kommunföretag AB föreslår kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige att besluta enligt Umevas förslag. 
 
Vatten och avloppsverksamheten är en verksamhet som finansieras via 
taxa. Avgifterna får inte överskrida det som behövs för att täcka de 
kostnader som är nödvändiga för att ordna och driva VA-anläggningen. 
Huvudprincipen är att avgifterna ska bekosta sådant som kommer VA-
kollektivet till godo. 

Taxan delas upp i löpande brukningsavgifter och en anläggningsavgift som 
betalas vid inträde i VA-kollektivet (oftast vid anslutningen). 

Brukningsavgifterna består av fasta och rörliga avgifter. De fasta avgifterna 
speglar fastighetens nytta av VA-anslutningen och täcker kostnaderna för 
bland annat underhåll av vatten- och avloppsreningsverk, ledningsnät, 
administration, mätarbyte och omhändertagandet av dagvatten. De rörliga 
avgifterna som utgår täcker kostnaderna för dricksvattenproduktion och 
spillvattenrening. 

Beslutsunderlag 
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Tjänsteskrivelse 2023-06-01. 
Umeå Vatten och Avfalls styrelse 2023-06-16 (protokoll nr 202). 
VA-taxa. 
Skrivelse från Umeva till Umeå Kommunföretag AB. 
Umeå Kommunföretag AB protokoll 2023-11-06. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Per-Erik Johansson och Kjerstin Widman.  
 
Yrkanden 
Per-Erik Johansson (S) och Kjerstin Widman (M) – Bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Umeva 
Robert Hansson, vd 
Mikael Lundin VA-chef   
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§ 228 

 
Diarienr: KS-2023/00368 

Allmänna lokala ordningsföreskrifter Umeå  
kommun 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta Umeå kommuns Allmänna lokala ordningsföreskrifter reviderade 
2023-11-07. 
 
att de gamla Allmänna lokala ordningsföreskrifterna för Umeå kommun  
upphör att gälla först då de nya vunnit laga kraft. 
 
Reservationer 
Anders Ågren, för Moderaterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 
egna yrkanden. 
 
Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden. 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade i maj 2023 om en revidering av Umeå  
kommuns Allmänna lokala ordningsföreskrifter. Dessa upphävdes av  
Länsstyrelsen Västerbotten i juni 2023. Efter revideringar föreslår tekniska 
nämnden att bifogade Allmänna lokala ordningsföreskrifter fastställs.  
 
Grundläggande bestämmelser om allmän ordning och säkerhet på offentlig 
plats finns i 3 kap ordningslagen (1993:1617). Umeå kommuns  
Allmänna lokala ordningsföreskrifter innehåller ytterligare bestämmelser  
om hur den allmänna ordningen skall upprätthållas. Syftet med  
ordningsföreskrifterna är att tillgodose medborgarnas krav på ordning,  
trygghet och tillgänglighet och att möjliggöra ett samhälle där alla  
medborgare ges förutsättningar att vara delaktiga.  
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Beslutsunderlag 
Tekniska nämndens protokoll 2023-09-28, § 80. 
Umeå kommuns Allmänna lokala ordningsföreskrifter. Rev. 2023-11-07. 
Gjorda ändringar. 
Länsstyrelsens beslut. 
 
Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsen med följande förtydligande 
ändringar: 
 
§9  
Tillstånd av polismyndighet krävs för att sätta upp reklambanderoller över 
gatuutrymmen där kommunen är väghållare på ett sådant sätt att de vetter 
mot offentlig plats. Tillstånd ges enbart över Kungsgatan på var sin sida av 
Rådhustorget. 
Tillstånd krävs av polismyndigheten för att sätta upp banderoller över 
gatuutrymmet Kungsgatan inom det område som i väster avgränsas av 
Västra Esplanaden och i öster av Östra Kyrkogatan, om banderollerna 
vetter mot offentlig plats.  
 
16§ Lägga till i Umeälven i sista meningen: Bad får heller inte ske i närheten 
av markerade kablar i Umeälven. 
 
Lena Andersson (M) och Elmer Eriksson (M) - De allmänna lokala 
ordningsföreskrifterna kompletteras med följande bestämmelser: 
att tiggeri förbjuds på offentlig plats inom centrumfyrkanten i Umeå. 
att krav på polistillstånd införs för pengainsamling på allmän plats.  
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till tjänsteskrivelsen förslag inklusive Lindbergs 
förtydligande ändringar. Ordföranden finner att utskottet bifaller 
tjänsteskrivelsens förslag inklusive Lindbergs förtydligande ändringar. 
 
Avslag mot bifall till Moderaternas tilläggsyrkanden. Ordföranden finner att 
utskottet avslår Moderaternas tillägg. 
 



Sida 89 av 95 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2023-11-27 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

Reservation 
Lena Andersson (M) och Elmer Eriksson (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Lena Andersson (M) - De allmänna lokala ordningsföreskrifterna 
kompletteras med följande bestämmelser: 
- att tiggeri förbjuds på offentlig plats inom centrumfyrkanten i Umeå. 
- att krav på polistillstånd införs för pengainsamling på allmän plats.  
 
Janet Ågren (S) – bifall till näringslivs- och planeringsutskottets förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Ordföranden ställer bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag mot 
bifall till moderaternas tilläggsyrkande. 
 
Reservation 
Lena Andersson (M) och Elmer Eriksson (M) reserverar sig mot förslaget till 
förmån för egna yrkanden. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Christina Bernhardsson, Anders Ågren, Julia Algotsson, 
Joline Göttfert, Lars Forsgren och Anders Norqvist. 
 
Yrkanden 
Christina Bernhardsson (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Anders Ågren (M) och Joline Göttfert (M) med instämmande av Lars 
Forsgren (SD) – De allmänna lokala ordningsföreskrifterna kompletteras 
med följande bestämmelser: 
- att tiggeri förbjuds på offentlig plats inom centrumfyrkanten i Umeå. 
- att krav på polistillstånd införs för pengainsamling på allmän plats.  
 
Julia Algotsson (C) med instämmande av Joline Göttfert (M), Lars Forsgren 
(SD) och Anders Norqvist (L) – Ändringsyrkande:  
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att - ”Broparken” stryks från listan i §13, och att stycket ”I Broparken gäller 
att Spritdrycker, vin, starköl/starkcider och andra jästa alkoholhaltiga 
drycker och alkoholpreparat med en alkoholhalt överstigande 4,5% 
volymprocent inte får förtäras” införs. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Kommunstyrelsens förslag mot Centerpartiets m.fl. förslag. Ordföranden 
finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
 
Avslag mot bifall till Moderaternas m.fl. tilläggsförslag. Ordföranden finner 
att kommunfullmäktige avslår tilläggsförslaget. 
 
Reservationer 
Anders Ågren, för Moderaterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 
egna yrkanden. 
 
Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden. 

Beslutet ska skickas till 
Länsstyrelsen i Västerbotten 
Tekniska nämnden 
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§ 229 

 
Diarienr: KS-2023/00749 

Fyllnadsval: Ledamot i kulturnämnden Abdi Hanad (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen  
 
att till ledamot i kulturnämnden utse Thérèse Löfvenius Nilsson (V) 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beviljade 2023-10-30Abdi Hanad (V) begärt 
entledigande från uppdraget som ledamot i kulturnämnden. 

Beredningsansvariga 
Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Thérèse Löfvenius Nilsson 
Kulturnämnden 
Lönesupport, Troman 
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§ 230 

 
Diarienr: KS-2023/00798 

Fyllnadsval: Styrelseledamot tillika ordförande i 
Umeå Parkerings AB; Mahmoud Chninou (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 
 
att till styrelseledamot tillika ordförande i Umeå Parkerings AB utse Robin 
Enander (S). 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beviljade 2023-10-30 Mahmoud Chninou (S) begärt 
entledigande från uppdraget som styrelseledamot tillika ordförande i 
Umeå Parkerings AB. 

Beredningsansvariga 
Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Robin Enander 
Umeå Parkerings AB 
Lönesupport, Troman 
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§ 231 

 
Diarienr: KS-2023/00809 

Fyllnadsval: Ersättare i kulturnämnden Mahmoud 
Shnino (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 
 
att till siste manlige ersättare i kulturnämnden utse Tichaona Dumba 
Maphosa (S) 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beviljade 2023-10-30 Mahmoud Shnino (S) begärt 
entledigande från uppdraget som ersättare i kulturnämnden. 

Beredningsansvariga 
Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Tichaona Dumba Maphosa 
Kulturnämnden 
Lönesupport, Troman 
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§ 232 

 
Diarienr: KS-2023/00078 

Val av ordförande och vice ordförande i nämnden 
för  IT-kapacitetstjänster (ITKN) 2024 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 
 
att välja Janet Ågren (S) till ordförande i nämnden för grundläggande IT-
kapacitetstjänster för 2024 
 
att välja Lorents Burman (S) till vice ordförande i nämnden för 
grundläggande IT-kapacitetstjänster för 2024. 

Ärendebeskrivning  
I nämndens reglemente framgår att Umeå kommunfullmäktige som 
värdkommun väljer ordförande som årligen ska nomineras av en av de 
deltagande kommunerna så att ordförandeposten innehas av alla 
kommuner i tur och ordning. 
 
År  Ordförande  Vice ordförande  
2022  Skellefteå  Vännäs  
2023  Vännäs  Umeå  
2024  Umeå  Skellefteå  
2025  Skellefteå  Vännäs 

Beslutsunderlag 
Protokoll ITKN 2023-11-13 § 10 

Beredningsansvariga 
Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Ann Siklund (ITKN), Janet Ågren, Lorents Burman, Skellefteå kommun, 
Vännäs kommun och Lönesupport Troman 
  



Sida 95 av 95 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2023-11-27 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 233 

 
Diarienr: KS-2023/00116 

Anmälningsärenden 

Motioner 
Motion 18/2023: Gör det enklare att hyra kommunens lokaler; Joline 
Göttfert (M). Diarienummer: KS-2023/00896 
 
Motion 17/2023: Nej till Nato-baser och kärnvapen i Umeå; Bore Sköld (V). 
Diarienummer: KS-2023/00883 

Ny ersättare för ledamot i kommunfullmäktige 
Parti: Arbetarepartiet- Socialdemokraterna 
Avgången ersättare: Ola Borgström 
Ny ersättare: Titti Ådén 
Diarienummer: KS-2023/00817 
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